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Academisch toptalent Gefeliciteerd, je titel is binnen. Op naar je eerste baan. Wordt het een bank, een energiereus, 

een internationaal elektronicaconcern? Als jij droomt van een topbaan bij een multinational of de overheid, is er eigenlijk 

maar één antwoord mogelijk: Deloitte. Veel topbestuurders in Nederland hebben Deloitte als eerste werkgever op 

hun cv staan. En dat is niet toevallig. Bij ons werk je namelijk al vanaf dag één aan innovatieve oplossingen voor én met 

toonaangevende organisaties. Ondertussen investeer je zo sterk in je eigen marktwaarde dat je ook buiten onze organisatie 

niet lang onopgemerkt blijft. En de kans groot is dat je over een paar jaar voor diverse topfuncties benaderd wordt.

Zoek jij de beste start van je carrière? Begin eerst hier: werkenbijdeloitte.nl.

We waarschuwen je nu alvast voor opdringerige headhunters.
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SportverSlaafd
Ik ben een vrij sportief type, vind ik 

zelf. Ik draag vaak hoge hakken 

(beenspieren!), wiebel tijdens lange 

vergaderingen graag op mijn stoel 

(buikspieren!) en sjouw na afloop 

van elke Vox-deadline met lood-

zware dienbladen vol bier (arm-

spieren!). Tel ik dat alles op bij een 

occasioneel hardlooprondje, dan 

doe ik het heel aardig op sport-

gebied. Zeker vergeleken met mijn 

collega’s, echt hoor, journalisten 

zijn aartslui. Collega H. sport niet, 

al loopt ze wel “heel veel trappen”. 

Collega T. kijkt volgens mij vooral 

voetbal. En ook de rest trok rare 

grimassen toen het thema sport-

verslaving op tafel kwam. Behalve 

dan collega P., die zorgelijk met 

zijn ogen knipperde toen hij hoor-

de wat de kenmerken van een 

sportverslaafde zijn (hij is zo 

iemand die meedoet aan mara-

thons). Vormgeefster N. mailde me 

na het opmaken van de verschil-

lende sportfoto’s van de sport-

verslaafde student Bojan: ‘Ik zie nu 

pas dat het om één persoon gaat. 

Die is gek!’ We interviewden Bojan 

naar aanleiding van een onderzoek 

over sportverslaving in het univer-

sitair sportcentrum. En we zijn dus 

nogal van hem onder de indruk. 

Wat wil je, onze hartslag komt 

alleen boven de 180 als we een 

deadline naderen.

Anne Dohmen 

Hoofdredacteur a.i. Vox
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VIJF GENERATIES NAAR DEN HAAG
WEINIG HOOP IN DE BLIKKEN VAN DEZE VIJF AKKURAATD- 
GENERATIES. DE EERSTE HELFT VAN HET LANGSTUDEERDERS-
DEBAT IN DE TWEEDE KAMER (DONDERDAG 14 APRIL) ZIT EROP 
EN STUDENTEN GUAN SCHELLEKENS, KLAASJAN BOON, BRAM 
BRUINES, MAAIKE VERHOEK EN LISA WESTERVELD MAKEN ZICH OP 
VOOR ANTWOORDEN VAN DE STAATSSECRETARIS. DE SCEPTISCHE 
BLIKKEN BLIJKEN TERECHT, ZIJLSTRA DOET GEEN CONCESSIES. 
Foto: Gerhard van Roon

IN BEELD
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Op zaterdag in de UB @RUNijmegen. Het heeft iets triests en 
iets heroïsch. Je zit er toch maar, dat laatste stralen de meesten 
hier uit. @JosvdB (Jos van den Broek)

GETWEET

Dit was  
april

     

395
Dit is het aantal Duitse scholieren dat in april de 

voorlichtingsdag van de Nijmeegse universiteit 

bezocht. De Duitse aanwas aan Nederlandse uni

versiteiten stijgt al jaren op rij met zo’n twintig 

procent en Nijmegen zal dit jaar het record van 

285 nieuwe inschrijvingen waarschijnlijk met 

gemak verbreken, mede dankzij extra wervings

inspanningen in regio’s als Hamburg en Bremen, 

waar vanwege een nieuw onderwijssysteem dit 

jaar twee lichtingen tegelijk eindexamen doen. 

Ferdinand Mertens, voormalig topambtenaar op 

het onderwijsdepartement, noemde deze maand 

in Transfer de Duitse drukte ‘absurd’ en ‘onverant

woord’. De Nijmeegse collegevoorzitter Roelof de 

wijkerslooth vindt een stop op Duitse studenten 

ongewenst, zo zei hij vorig jaar in De Gelderlander. 

“Nijmegen leeft juist op dankzij het wegvallen van 

de grenzen.”

Lijsttrekker nieuwe 
studentenfractie asap

student bestuurskunde en webredacteur van 

 studentenblad ANS, Mart waterval, is lijsttrekker 

van de nieuwe studentenfractie asap. “Het is 

begonnen als grap. Bij ANS hebben we zo vaak 

kritiek op de bestaande partijen in de studenten

raad, dat we gekscherend zeiden: ‘Laten we zelf 

een partij oprichten’.” in januari dit jaar formeerde 

waterval een denktank van zeven studenten – 

‘bewust niet te groot’ – om de mogelijkheden te 

bekijken. Conclusie: de tijd is rijp voor een derde 

partij: een ‘middenpartij’ voor alle studenten. “Het 

imago van de bestaande fracties blijft: de pluizen 

van de linkse vakbondsclub aKKUraatd en siaM, 

de fractie voor studentenverenigingen. Na de ver

kiezingen weten we natuurlijk pas hoe groot de 

behoefte aan een nieuwe partij écht is.” Voor 

 hoeveel zetels gaat hij? “ik hoop natuurlijk dat  

we in de studentenraad komen, maar met nul 

zetels is het niet per definitie mislukt. Er is nu 

meer aandacht voor de verkiezingen en onze tien 

standpunten lokken discussie uit onder studen

ten. we moeten nog wel een goede campagne 

neerzetten.”

BOVEN HEt 
MaaiVElD
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Je mOesT eRg Je besT dOen 

Om deze mAAnd geen 

 FilOsOOF Tegen heT liJF  

Te lOpen. heT wAs dAn 

OOK de MaanD Van DE 

filosofiE: elKe dinsdAg 

(TOT 10 mei) OndeR bege

leiding VAn een denKeR in 

lux een Film beKiJKen; elKe 

wOensdAg een inTellec

Tuele ROndleiding dOOR 

de pOpmuzieK en in heT 

midden VAn de mAAnd heT 

cOllegezAlencOmplex 

uiTpuilend TiJdens heT 

FilOsOFisch FesTiVAl. en 

wie AlTiJd Al OndeR heT 

genOT VAn een gOed 

dineR een ‘sOcRATisch 

gespReK’ heeFT willen 

VOeRen, KAn VAnAF deze 

mAAnd TeRechT in VillA 

lux.

mAAR wAAR ziJn de FilO

sOFen Als Je ze nOdig 

hebT? dOndeRdAg 14 ApRil 

schOOF iK AAn biJ een 

syMposiuM VAn heT 

AcAdemisch schRiJF

cenTRum niJmegen, wAAR 

dOcenTen inspiRATie 

KOnden OpdOen Om de 

sTudenTen zO eFFiciënT 

mOgeliJK dOOR hun 

schRiJFweRK Te lOOdsen. 

eR wAs dAn OOK een Run 

Op de inschRiJVingen. die 

insTeeK ‘eFFiciënT’ deed 

heT ‘m, VeRKlAARde JOy de 

JOng VAn heT schRiJF

cenTRum: dOcenTen 

hebben heT dRuK en in de 

snelKOOKpAn die sTudeRen 

heeT, mOeTen schRiJF

OpdRAchTen heT AcAde

misch ideAAl hOOghOu

den. en dAn is heT hAndig 

Als Je meT een zeKeR 

TempO die beRg schRiJF

weRK KunT wegweRKen. 

in de mAAnd dAT sTuden

Ten de lAngsTudeeRbOeTe 

beVechTen, wRingen 

dOcenTen zich in bOch

Ten Om in de TEMpo-

uniVErsiTEiT heT hOOFd 

bOVen wATeR Te hOuden. 

Twee KAnTen VAn 

heTzelFde pRObleem en 

dAn wil Je in zO’n mAAnd 

wel eens weTen hOe een 

sOcRATes eR TegenAAn 

zOu KiJKen. iK heb zO’n 

VeRmOeden dAT die mAn 

VOOR ziJn gespReKKen 

Alle TiJd nAm en AAn 

TempO een bROeRTJe 

dOOd hAd. TiJdens de 

bORRel nA heT schRiJF

cenTRumcOngRes TROF iK 

helAAs geen FilOsOOF, 

mAAR wel een biOlOOg en 

een OndeRwiJsKundige. 

ziJ nAmen de hOnneuRs 

uiTsTeKend wAAR. Op wAT 

VOOR uniVeRsiTeiT ziJn we 

belAnd wAAR de dOcen

Ten TOT beulsweRK 

wORden VeROORdeeld, 

luidde heT cOmmenTAAR, 

Te meeR dAAR de besTuuR

deRs VOOR dAT weRK 

nAuweliJKs OOg hebben 

en de dOcenTen Als enige 

bliJK VAn wAARdeRing 

eens peR JAAR AFschepen 

meT een lullige OndeR

wiJspRiJs. zO’n uniVeR

siTeiT VeRdienT nieuwe 

leidsmAnnen en in deze 

mAAnd VAn de FilOsOFie 

gunnen we hieRTOe heT 

lAATsTe wOORd AAn  

plATO: lAAT Onze nieuwe 

KOning een FilOsOOF ziJn. 

/ pvdb
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FRissE BliK
‘Line-up Diesfestival geen slappe hap’

op donderdag 19 mei vindt voor 
de derde keer het Diesfestival 
plaats. op het programma staan 
Beans & fatback, ruben Hein, 
Krach en Waylon. 

“sterke namen, maar geen platge

treden paden”, zegt Joey Ruchtie, 

programmeur van Rotown Rotter

dam en Eurosonic Noorderslag.

“waylon is een sterke naam in het 

Nederlandse clubcircuit. alle grote 

clubzalen verkoopt hij uit. Hij is 

een rasartiest met een eigen 

geluid. Knap hoor, nadat hij zijn 

doorbraak had in Holland’s Got 

talent. Voor veel artiesten is zo’n 

talentenjacht een blok aan het 

been. Het was hem zonder ook 

gelukt.”

waylon is de meest gevestigde 

van de vier, maar “de anderen zijn 

minstens zo veelbelovend”, zegt 

Ruchtie. “Ruben Hein tekende 

onlangs op het befaamde jazz

label Blue Note.” Hein speelde  

al met Hans teeuwen en Pete 

Philly & Perquisite. Ruchtie: “Hij 

wordt soms de Nederlandse Jamie 

Cullum genoemd, maar ik vind dat 

hij een heel eigen geluid heeft.”

Beans & Fatback is een project  

van Onno smit, de frontman van 

Lefties soul Connection. Hij vroeg 

gastmuzikanten om een nummer 

en in ruil daarvoor kookte hij voor 

ze. Ruchtie: “Beans & Fatback 

heeft een rauwer randje dan de 

eerste twee artiesten. Een leuke 

liveact: nogal uitbundig op het 

podium. Ze zijn wat mij betreft de 

spannendste act in de lineup.” 

Hoewel Krach dicht in de buurt 

komt: “Rock met een elektronisch 

randje. Lompe grooves met dans

bare elektronica. wat minder 

soulvol dan de rest, maar live altijd 

een feest.”

Ruchtie is, kortom, onder de 

indruk van de lineup. “sterke 

namen, maar geen platgetreden 

paden. Goed, waylon misschien, 

maar verder is het een lineup 

waar durf vanaf straalt. Geen 

slappe hap. waylon is gearriveerd, 

van de andere drie gaan we nog 

horen.” 

Externe experts geven een frisse 

blik op actuele kwesties op de 

Radboud Universiteit.

waaRVaN aKTE

RaNKiNG THE nEWs
Meest opvallende en besproken nieuwsberichten van  

www.ru.nl/nieuws in april

1. in BEroEp: scripTiE in HET nEDErlanDs
Een studente bedrijfskunde deed afstudeeronderzoek bij een 

ziekenhuis, dat haar verzocht om haar scriptie in het Neder

lands te schrijven. De examencommissie van haar opleiding 

weigerde daar toestemming voor te geven en eiste een scriptie 

in het Engels. De studente ging tevergeefs tegen de beslissing 

in beroep. 

2. HET MysTEriE Van DE WinDMolEns
anderhalve week lang zijn studenten nieuwsgierig gemaakt 

door ruim duizend windmolentjes, verspreid over de campus. 

Universiteitsmedia en andere speurneuzen probeerden tever

geefs achter de identiteit van windmolentje te komen. Uit

eindelijk maakte windmolentje via een reportage van Campus 

in Beeld zijn identiteit bekend: het betrof een actie van de 

 Universitaire studentenraad (UsR) en de stichting Universi

teitsfonds (sNUF) om studenten enthousiast te krijgen voor 

een bestuursfunctie.

3. TaalpaTronEn BEsT VErKlaarD Door EVoluTiE
Het is zeer onwaarschijnlijk dat alle baby’s waar ook ter wereld 

met dezelfde set universele taalregels in hun hoofd worden 

geboren. Dat publiceerden Nijmeegse en NieuwZeelandse 

onderzoekers in Nature. Een nieuwe onderzoeksaanpak laat 

zien dat de geschiedenis van de taal een veel betere verklaring 

geeft voor patronen in taalfamilies dan het idee van universele 

regels.

4. liVE uiTzEnDinG HoorcollEGE is VErlEDEn TijD
Een notitie van de studentenraad tegen het live uitzenden van 

hoorcolleges, kreeg gevolgen. in de overlegvergadering met 

de medezeggenschapsraad stelde rector Bas Kortmann dat het 

live uitzenden van een hoorcollege geen goede manier van 

college geven is. De interactiviteit van het onderwijs zou zo 

verloren gaan. De oplossing: er moeten meer colleges worden 

gegeven. 

5. ‘jaMMEr DaT Er zo WEiniG sTuDEnTEn 
 DEMonsTrEErDEn’
studenten probeerden aan de vooravond van het onderwijsde

bat in de tweede Kamer de langstudeerboete in Den Haag weg 

te schreeuwen. Ze droegen spandoeken met teksten als 

‘Oprutte met die studieboete’ en ‘Reike auders foor idereen’. 

Volgens irene van setten van studentenvakbond aKKU, kwam 

een kwart van de vierhonderd studenten uit Nijmegen. ‘ik vind 

het jammer dat er zo weinig studenten demonstreerden.’

“aLs ER wEER EENs EEN ONDERZOEK iN aMERiKa aaNtOONt 
Dat HEt HUwELiJK GOED is VOOR DE GEZONDHEiD, is 
Dat NiEt ZONDER MEER GELDiG VOOR NEDERLaND.”

Krach

socioloog Tim Huijts in De Gelderlander over zijn promotieonderzoek 
naar de relatie tussen sociale banden en gezondheid.
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‘Schaf Rubicon 
niet af’
OnderzOeker Roel 
WillemS wOn in 2008 
een rubicOn-subsidie. 
nu dreigt de rubicOn te 
wOrden afgeschaft. dOm, 
vindt willems. 
Het zou vreemd zijn als NWO de 

Rubiconbeurzen afschaft: ze dra

gen bij aan vaardigheden waarvan 

iedereen vindt dat ze belangrijk 

zijn en ze zijn relatief goedkoop.

Ervaring opdoen in het buitenland, 

twee jaar wonen in een andere 

omgeving, een ander lab mee

maken. Ik ben twee jaar in Berkeley, 

Californië geweest en heb het als 

een zeer waardevolle tijd ervaren. 

Toch is de Rubicon geen ‘feest

beurs’, sterker nog, de Rubicon is 

spotgoedkoop. Bijvoorbeeld: wie 

onderzoek gaat doen in België 

krijgt een maandelijkse toelage van 

2.100 euro bruto, in de VS buiten 

de grote steden is dit 1.700 euro. 

Hier moet huur van betaald 

 worden, maar ook bijvoorbeeld  

de ziektekostenverzekering – 

schrikbarend duur in de VS. 

De laureaat heeft geen sociale 

zekerheden, een eventuele partner 

zegt zijn of haar baan op, kinderen 

moeten naar dure scholen. Dit 

staat in schril contrast met deta

chering naar het buitenland in 

andere bedrijfstakken. Daar is het 

normaal dat de werkgever onder

dak regelt en betaalt, helpt met 

douane en belastingzaken, bij

springt voor kosten van kinderop

vang en als vanzelfsprekend een 

vliegticket koopt als de verjaar

dag van oma in Nederland 

gevierd wordt. Sterker nog, 

bij veel multinationals 

 betekent in het buitenland 

werken salarisverhoging. 

Beklaag ik me nu over de 

Rubicon? Nee, wie binnen wil 

lopen terwijl je in de mooiste 

wijk van San Francisco woont, 

moet bij de ambassade gaan wer

ken, of bij een willekeurige multi

national (tot zover mijn advies aan 

afstudeerders!). Wat ik wil aange

Rob holdRinet:
‘leid studenten  

geneeskunde 
niet te berOeps-

gericht Op’

oPinie
ook een oPinie? STuuR ‘m 
NaaR REDaCTIE@VOx.Ru.Nl. 
DE REDaCTIE HEEFT HET RECHT DE BRIEF IN DE kORTEN.

ven, is dat de wetenschap de bui

tenlandervaring van de Rubicon

ners bijna cadeau krijgt. Een 

internationaal netwerk opbouwen, 

samenwerkingen over de grenzen, 

ervaring met andere bestuurs

stijlen, allemaal skills waarvan suc

cesvolle mensen zeggen dat ze 

belangrijk zijn. En gewezen kennis

economie Nederland krijgt ze voor 

een prikkie. maar ook dat prikkie is 

nu te veel.

Ik begrijp heel goed dat NWO 

moet bezuinigen. Het afschaffen 

van de Rubicon is echter snijden in 

een subsidie die voor een kleine 

investering veel oplevert. Een 

redelijke middenweg is om de 

gastinstellingen een deel van de 

subsidie te laten matchen, dan 

worden de kosten net als de baten 

verdeeld.

Dat er geïnvesteerd moet worden 

in de toekomst lijkt me evident. 

Wie klein is en niet schatrijk, moet 

het van de eigen jeugd hebben, de 

Nederlandse eredivisie is hiervan 

een goed voorbeeld. Wie in oplei

ding investeert doet het goed, wie 

dat verzuimt is binnen een paar 

jaar een gevallen topclub. Derhalve 

mijn advies aan de minister: even 

goed nadenken en meer voetbal 

kijken. Dan komt het met de 

 Rubicon wel goed.

Roel Willems, Senior Researcher, 

Donders Institute for Brain, 

Cognition and Behaviour

ZeS uuR non-diScuSSie 
in kameRdebat
student Guan Schelle-
kenS was dOnderdag 14 
april was aanwezig bij  
het tweede-kamerdebat 
Over de langstudeerders-
maatregel. 
Drogredenen, retoriek en specula

tie voerden de boventoon. Van 

enige inhoudelijke discussie was 

allerminst sprake. Het debat duurde 

een kleine zes uur. kamerleden 

stelden terechte en kritische 

 vragen bij het omstreden wets

voorstel. Eén van de grote voor

vechters van het hoger onderwijs, 

Jasper van Dijk, wees op een aan

tal onderzoeken waaruit blijkt dan 

financiële prikkels niet leiden tot 

sneller studeren. De staatssecreta

ris bleek OostIndisch doof en 

hield stug vast aan zijn voorspel

ling van een gedragseffect van 25 

procent. 

De staatssecretaris gaf duidelijk te 

kennen dat er aan zijn besluit op 

geen enkele manier te tornen valt. 

Op wetenschap kan men geen 

aanspraak doen, laat staan op 

redelijkheid. Neem de deeltijd

studenten. In het huidige wets

voorstel moeten ook zij binnen 

dezelfde tijd als voltijdstudenten 

hun diploma’s halen – een vol

strekt onmogelijk scenario. ‘Het 

enige verschil tussen voltijders en 

deeltijders is dat de laatste groep 

geen studiefinanciering krijgt’, 

aldus de staatssecretaris. 

uit een vernietigend rapport van 

de Raad van State bleek het wets

voorstel in strijd te zijn met het 

rechtszekerheidsbeginsel. Ook het 

gerenommeerde advocatenbureau 

Stibbe onderschrijft deze bevin

ding en doet er nog een schep 

bovenop. In een internationaal 

verdrag heeft Nederland namelijk 

vastgelegd te streven naar koste

loos onderwijs. ‘alles is een 

mening hierin’, reageerde de 

staatssecretaris achteloos. 

Juristen en rechtswetenschappers 

zijn tegenwoordig blijkbaar niet in 

staat een degelijk oordeel te vellen 

over hun eigen expertisegebied. 

Halbe Zijlstra pretendeert op grond 

van zijn functie expert te zijn op 

alle gebieden. Het feit dat deze 

vleesgeworden drogreden socio
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loog is en geen rechtsgeleerde, 

verandert daar niets aan.  

De coalitie predikt investering in de 

kenniseconomie, maar ligt het 

fundament daarvan niet in de 

wetenschap, in het opdoen en 

toepassen van kennis? De staats

secretaris leek afgelopen donder

dag eerder de belichaming van het 

andere uiterste. Onwetenschappe

lijkheid vierde hoogtij in de 

 Tweede kamer. Na zes uur non

discussie kwam er nog geen einde 

aan de lijdensweg en werd de 

tweede termijn uitgesteld naar een 

nader te bepalen datum. Veel 

inhoudelijks mogen we daar 

 echter niet van verwachten. De 

afronding van deze kwestie wordt 

hooguit een publiek formaliteitje. 

Guan Schellekens, Coördinator 

Landelijk Overleg Fracties, vierde-

jaars student moleculaire levens-

wetenschappen

Waak vooR te SteRke 
beRoePSGeRichtheid 
GeneeSkundeStudie
de geneeskundestudie 
mOet meer uit het vaar-
water blijven van de 
berOepsOpleidingen.  
dit betOOgde internist  
en hematOlOOg Rob 
holdRinet in zijn 
afscheidsrede begin  
deze maand. 
In mijn afscheidscollege benadruk 

ik het toenemend belang van een 

bredere wetenschappelijke en 

algemeen culturele vorming van 

studenten. Dat vind ik niet alleen, 

ik kan hierbij verwijzen naar tal van 

uitspraken en opvattingen van vele 

toonaangevende intellectuelen. 

Dat het vele decennia lang bij deze 

vrome wensen is gebleven, heeft 

naar mijn mening onder meer te 

maken met de omstandigheid dat 

de scherpe tweedeling tussen 

onderzoek en beroepspraktijk in 

hoofdzaak berust op een verschil 

in status tussen degenen die ken

nis genereren en diegenen die 

kennis toepassen. Dat hardnekkige 

en deels valse onderscheid is ook 

lange tijd de basis geweest van een 

overwegend abstract kennispositi

vistisch curriculumconstruct, 

waarin eerst de basisvakken wor

den gedoceerd, vervolgens de 

theoretische toepassing wordt 

geoefend en ten slotte het hande

len in de praktijk aan de orde komt.

Het kan niet genoeg benadrukt 

worden dat in leerprocessen de 

binding tussen kennis en vaardig

heden en de praktijk helemaal niet 

in een rechte lijn verloopt. Het is 

geen in één richting verlopend 

 traject van theorie naar praktijk. 

Natuurlijke, creatieve en vernieu

wende leerprocessen verlopen 

eerder omgekeerd: van concrete 

menselijke ervaring naar gesedi

menteerde kennis. Bij het opdoen 

van nieuwe ervaringen en kennis 

spelen andere vormen van kennis 

– zoals emotionele kennis en hei

melijke kennis van mensen – een 

even belangrijke rol als formele en 

abstracte kennis. Het is hier dat 

brede ontwikkeling van mensen in 

een sterk veranderende wereld 

werkzaam en vruchtbaar blijken. 

Ook de omstandigheid dat 

abstracte en formele kennis in 

onze huidige werkelijkheid niet 

meer het unieke bezit is van een 

leidende intellectuele groepering, 

maar met de komst van internet 

voor eenieder toegankelijk blijkt, 

maakt de betekenis van het 

reflexieve duiden en beschouwen 

van kennis en informatie van toe

nemend praktisch belang. Het 

bevorderen van zo’n reflexieve 

zoekende attitude is de klassieke 

taak van de universiteit. Daarin 

moet deze attitude zich onder

scheiden van een meer technisch 

instrumentele attitude die  

meer past bij het Hoger Beroeps

onderwijs. 

Hierop berust mijn pleidooi om 

geneeskundestudenten niet te snel 

en niet te veel beroepsgericht op 

te leiden, maar in plaats daarvan 

hen vooral langer kansen te bieden 

zich te verdiepen in de natuur

wetenschappelijke of geestes en 

menswetenschappelijke aspecten 

van de geneeskunde. Daarom vind 

ik een vorm van differentiërende 

studietrajecten na een gemeen

schappelijk bachelor een reële 

mogelijkheid.

Dit is een ingekorte versie van  

de rede die Rob Holdrinet, hoog-

leraar Ontwikkeling Medisch 

Onderwijs, hield op 8 april  

onder de titel ‘Geneeskunde en 

Universiteit’.
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Zes onderzoeksgroepen 
haalden bij de laatste 
onderzoeksvisitaties de 
allerhoogste scores. Hoe 
kregen ze dat voor elkaar? 
Vox sprak met de onder-
zoeksleiders en polste hun 
medewerkers om achter het 
geheim van het succes te 
komen. 

Op zOek 
naar het 
geheim

Tekst: Paul van den Broek en Martine Zuidweg
Illustratie: Roel Venderbosch

De zes beste onderzoeksgroepen

E
r gaat geen maand voorbij of ergens 
op de universiteit is een commissie op 
bezoek om een onderzoeksgroep langs 
de meetlat te leggen. Met het uitrei
ken van harde cijfers werpen deze 

zogeheten visitatiecommissies de onderzoekers 
weer even terug naar hun middelbareschooltijd, 
in angstige afwachting van de rapportcijfers. 
Wie scoort op de vier onderdelen (zie kader) 
benedenmaats, met een gemiddelde onder de 4, 
en welke groep haalt het volle pond binnen met 
vier keer een 5? 

Vox legt de tien sinds 2007 verschenen 
 visitatierapporten op een rijtje, op zoek naar de 
bijzondere scores. In deze tien rapporten zijn 56 
Nijmeegse onderzoekgroepen onder de loep 
genomen, en wat blijkt? Bij zes groepen kon de 
vlag uit, dankzij de maximale score van vier 
keer een 5. Aan de andere kant staan elf groe
pen voor wie de lat te hoog lag. “Het rapport 
viel me koud op het dak”, zegt psycholoog  
Ton Coenen, destijds onderzoeksleider van 

 Cognitive Neuroscience. “Ik had gedacht dat we 
goed zaten, maar met twee keer een 3 konden 
we onmogelijk tevreden zijn.”

geen ego’s 
Bestaat het geheim van de succesgroep? Is er 
een formule die zorgt voor een maximale score 
van in totaal 20 punten? Vox ging te rade bij de 
aanvoerders van de zes groepen die zich tot de 
Nijmeegse top mogen rekenen, en jawel: in de 
verhalen van deze groepen zitten gelijkluidende 
elementen.

Wat opvalt is dat de zes onderzoeksleiders de 
sfeer in hun groep koesteren. En competitie tus
sen onderzoekers binnen een groep hoort daar 
zeker niet bij. “We moeten elkaar geen vliegen 
afvangen. Geen onderlinge competitie. Daar 
zoek ik de mensen ook op uit”, zegt microbio
loog Mike Jetten. Zijn ervaring op het Ameri
kaanse MIT hebben hem ervan overtuigd dat 
interne competitie de wetenschap niet vooruit 
helpt. “De puzzels zijn vandaag de dag zo com
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plex dat je die alleen door er samen aan te wer
ken kunt oplossen.” 

Ook chemicus Roeland Nolte houdt scherp 
in de gaten dat er geen grote ego’s ontstaan in 
zijn groep. Hij heeft eenzelfde ervaring als Jet
ten tijdens een onderzoeksperiode in de V.S. “In 
Amerika is het ieder voor zich, dat zit uiteinde
lijk de hele groep in de weg.”

Zeker voor een experimentele groep is team
work een voorwaarde, zegt fysicus Theo Rasing. 
“Des te meer met de experimenten van nu: 
zulke grote, complexe opstellingen bouw je niet 
in je eentje.” Rasing selecteert zijn onderzoekers 
ook op hun vaardigheid om met anderen te 
kunnen samenwerken. “Mensen moeten talent 
hebben en geweldig gemotiveerd zijn, maar dat 
is niet genoeg. Belangrijk is dat ze ook het 
groepsbelang vóór hun eigen belang stellen.” 

Rasing zorgt dat nieuwe onderzoekers snel 
worden opgenomen in de groep en lekker in 
hun vel zitten. Soms betekent dat dat hij zich 
moet verdiepen in allerlei administratieve 
rompslomp. Zoals bij de komst van Aleksei 

Kimel – inmiddels vaste medewerker van Rasing 
– vanuit St. Petersburg. Rasing heeft toen gebeld 
met hoge ambtenaren en brieven geschreven 
om te zorgen dat mevrouw Kimel kon studeren 
en hun dochter bij het kinderdagverblijf terecht 
kon.

goede sfeer
Een goede sfeer in de groep is belangrijk, zeggen 
Harold Bekkering, cognitief psycholoog, en 
juriste Carla Sieburgh. Bekkering: “En dan 
bedoel ik een stimulerende omgeving. Toen ik 
hier begon was er een egostrijd gaande. Mensen 
katten elkaars ideeën af. Daar heb ik korte met
ten mee gemaakt. Je moet juist veiligheid creë
ren, zodat ook de jongste promovendus het 
woord durft te nemen in een wetenschappelijke 
discussie.” Sieburgh kan veel investeren in de 
begeleiding van promovendi, dankzij haar aan
stelling als onderzoekshoogleraar. “Je moet een 
mens als mens bekijken, niet als iemand die 
hier werkt en een kunstje vertoont.”

Een goede sfeer is er inderdaad binnen de 

De zes grOepen Die 
het hOOgst scOren
AcTIon, InTEnTIon & 
MoTorconTrol 
HAROlD BEkkERiNG
DIgITAl SEcurITy 
BART JACOBs
SpEcTroScopy of 
SolID MATErIAlS 
THEO RAsiNG
phySIcAl orgAnIc 
ROElAND NOlTE
EcologIcAl 
MIcrobIology 
MikE JETTEN
buSInESS AnD 
pATrIMonIAl lAw 
CARlA siEBuRGH EN 
sTEVEN BARTEls

De minDere scOres:

“Te veel ballen in De lucHT”

E
en van de onderzoeksleiders die 
een mindere uitslag van de visitatie-
commissie kreeg te verwerken, is 
Sjoerd Wendelaar Bonga, hoogleraar 
Dierecologie. Hij stond tijdens de 

 visitatie in 2009 op het punt om met emeritaat 
te gaan. De productiviteit van zijn groep 
scoorde een 3.5 en het punt voor ‘levensvat
baarheid’ liet de commissie achterwege. “Er was 
onduidelijkheid over mijn opvolging”, zegt 
Wendelaar Bonga. “De benoemingscommissie 
kwam er niet uit en we kregen te maken met 
bezuinigingen.” 
Het helpt niet als keurmeesters van onderzoek 

langskomen op het moment van de wisseling 
van de wacht, zoals bij een onderzoeksgroep 
van psychologie, ‘Perception’. De lagere score in 
die periode was grotendeels te wijten aan het 
vertrek van de oude garde die toen juist met 
pensioen was, waardoor de groep te klein werd. 
Die visitatie, waarbij meerdere kleine psycho
logische groepen minder scoorden, heeft mede 
geleid tot het Donders Institute. 

Beulswerk
De massa van de groep is een succesfactor, zo 
blijkt. De groep ‘Perception’ was tijdens de 
beoordeling iets meer dan twee fte groot, die 

feest na de promotie van Jurrian van de werf bij de groep van harold bekkering, op 30 maart. promotor harold bekkering onder meer rechts op de 

eerste foto (in rood shirt). Jurrian links op de middelste foto. rechts op de middelste foto: co-promoter pieter Medendorp. 
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groep, beaamt Pieter Medendorp, UHD bij de 
groep van Harold Bekkering. En twee junior
docenten in de groep van Carla Sieburgh en 
Steven Bartels zijn bijzonder te spreken over de 
benaderbaarheid van hun hoogleraren. Irene 
Aronstein is als onderzoeker nog niet lang 
werkzaam bij rechten, maar voelt zich dankzij 
promotor Sieburgh al aardig thuis. “Ze doet veel 
moeite om me te betrekken bij de groep, bij het 
onderwijs en bij het nadenken over nieuwe arti
kelen. Ze is echt stimulerend, op een heel infor
mele manier.” Haar collega juniordocent Roel 
van Leuken beaamt dat: “Je hoort wel eens dat 
promotoren nauwelijks contact hebben met 
hun promovendi. Dan denk ik dat wij met 
 Steven en Carla in onze handen mogen knijpen.”

Ook voor chemicus Roeland Nolte stond zijn 
benaderbaarheid hoog in het vaandel. “Je kunt 
wel mooie idealen koesteren over de wilde 
ideeën van jonge medewerkers, als die geen 
inbedding krijgen, ben je nergens”, zegt Nolte. 
“Je moet open staan voor je mensen, tijd voor ze 
willen maken. Ga elke ochtend naar het koffie

OnDerzOeksvisitaties 
sinds 2004 worden onderzoeksinstitu-

ten langs de meetlat gelegd, met visita-

ties van een externe, onafhankelijke 

commissie van vakgenoten, die haar 

licht laat schijnen op de kwaliteit van  

het onderzoek. Tijdens een paar bezoek-

dagen aan het instituut worden faciliteiten 

bezocht, onderzoeksleiders, managers 

en promovendi ondervraagd en wordt 

het zelfevaluatierapport bestudeerd,  

het stuk waarin het instituut zichzelf de 

spiegel voorhoudt en plannen ontvouwt 

voor de toekomst. De meeste rapporten 

zijn lokaal; soms neemt een commissie 

ook alle verwante onderzoeksgroepen in 

den lande onder de loep. in alle gevallen 

komen er vier eindcijfers uit de bus, voor 

kwaliteit, productiviteit, relevantie en 

levensvatbaarheid. De puntentelling 

loopt van 1 (ver onder de maat) tot 5 

(uitmuntend en internationaal vooraan-

staand onderzoek).

Samenzijn met de groep van carla Sieburgh en Steven bartels na de promotie van Anna Soedira op 31 maart. linker foto: Anna Soedira met haar 

promotor bas Kortmann. foto midden: carla Sieburgh (met glas witte wijn). 

apparaat voor een ontmoeting met je mensen. 
Straal enthousiasme uit, praat met je medewer
kers en toets in een moeite door hoe het met 
het werk staat. Heb jij je experiment al gedaan? 
Lukt het allemaal? Om maximaal te kunnen 
scoren moet je als onderzoeksleider wel weten 
hoe je met mensen moet omgaan.”

Divers pluimage
Ook al zitten Harold Bekkering en Carla Sieburgh 
in heel andere wetenschapsgebieden, hun idee 
over de samenstelling van de groep is hetzelfde. 
“Bij ons houden onderzoekers hun eigen lijn. 
Anders wordt het te veel een Haroldplusshow. 
Je moet juist die diversiteit behouden en opti
maal gebruik maken van elkaars kwaliteiten”, 
zegt Bekkering. Volgens Sieburgh is dat ook een 
kracht van haar groep. “Dit is geen sekte: men
sen die hier binnenkomen, horen niet te vinden 
wat wij vinden, er is ruimte voor verschillende 
opvattingen. De kans dat je met een onderzoe
ker van dezelfde bloedgroep op de kamer zit, is 
hier klein.” 

van Wendelaar Bonga ruim zeven en daarmee 
de grootste van de elf minder goed beoordeelde 
groepen. Vergelijk: de zes uitmuntende groepen 
schommelden tussen de 8,6 en negentien fte. 
Wendelaar Bonga onderstreept het belang van 
voldoende massa. “Je kunt wel zeggen dat je een 
focus moet kiezen voor je onderzoek, maar onze 
groep had ook een breed pallet aan onderwijs te 
verzorgen. Je kunt niet alles goed doen.” Wen
delaar Bonga bezocht onlangs als lid van een 
visitatiecommissie zijn collega’s van de Ant
werpse universiteit. “Daar hebben ze een groep 
om je vingers bij af te likken zo groot. Landen 
als België, Duitsland, China en India investeren 
in wetenschap. Dan kún je ook top worden.” 
Het grenst aan “beulswerk” als je Nederlandse 
groepen van beperkte omvang tot grote hoogte 
wilt dwingen, zegt Wendelaar Bonga. 

versnipperde groep
Volgens psycholoog Ton Coenen, die als onder
zoeksleider twee keer een 3 voor de kiezen kreeg 
voor het programma Cognitive Neuroscience 
(iets meer dan drie fte), zat het onderzoekskli
maat een hoge score in de weg. Zijn voorganger 
had de toon gezet met onderzoekers die vooral 
moesten doen wat ze zelf interessant vonden, 
“en dat verander je niet zomaar”. Het gevolg 
was een te versnipperde groep om op te vallen, 
al was Coenen in zijn vakgebied – slaaponder
zoek – wel degelijk spraakmakend. Met de harde 
kant van de neuroscience zit het nu wel goed, 
weet Coenen, wijzend op de fusie met Donders. 
Maar de zachte neuroscience kampt ook na het 
emeritaat van Coenen met het oude euvel van 
een kleine groep met te veel interesses. “Nog 
steeds houden we te veel ballen in de lucht.”

Op de voorgrond
Ton Coenen heeft wel geleerd om meer werk te 
maken van zichtbaarheid. Zijn groep was over 
de volle breedte niet aanwezig genoeg en kan 
leren van een voorman als Peter Hagoort van 
het Donders Institute. “Hij is een meester in 
het bespelen van de publieke opinie. Zijn pre
sentatie is van wereldklasse, zodat iedereen 
denkt: ‘Daar zal wel goed onderzoek worden 
gedaan.’ Hoewel Coenen vindt dat Hagoort 
daarin wat overdrijft, is het tegendeel ook niet 
goed. Hij wijst op Markus Ullsperger, zijn opvol
ger als hoogleraar Biologische psychologie. “Die 
treedt nog weinig op de voorgrond terwijl zijn 
onderzoek toch internationaal is doorgebroken. 
Maar als niemand daarvan weet, is dat ook 
weer niet goed.”/ PvdB 
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‘HeT grOeps Belang gaaT 
vóór HeT eigen belang’

stUDent2011
lieke von Berg, derdejaars student 
nederlands aan de radboud universiteit, 
werpt elke vox een kritische blik op 
campus, studentenleven en onderwijs.

gij zult op tijd naar bed gaan
Ik sta slaapdronken mijn ontbijt te maken in 

het slagveld dat onze keuken is, als er ineens 

een huisgenoot van de bovenverdieping voor 

mijn neus staat. fris en fruitig, terwijl ik 

bovenop mijn standaardochtendhumeur ook 

nog eens chagrijnig ben door een korte 

nacht – elk uur werd ik wakker van huis-

genoten die hoorbaar een leuke avond had-

den. Mijn fris en fruitige huisgenoot staat wat 

tegen me aan te praten als hij plots zegt: 

“Euhm, mag ik misschien een vreemde vraag 

stellen? Er gaat bij ons boven een rare roddel 

over jullie hier beneden…” Zijn merkwaardige 

blik doet vermoeden dat hij wil  vragen of  

het waar is dat wij wekelijks bunga bunga-

feestjes organiseren. Ik voel me vereerd dat 

er over ons nog roddels moeten worden 

geverifieerd; dat betekent dat wij zorgvuldig 

omspringen met het delen van privézaken. 

het verbaast me al lang niet meer dat mede-

studenten lijken te menen dat ze alle al dan 

niet vunzige details uit hun leven met ieder-

een moeten delen, in levenden lijve of via 

facebook. In mijn eerste jaar was ik nog 

geschokt toen een studiegenootje tijdens 

een hoorcollege haar buurvrouw luidop uit-

gebreid verslag deed van hoe ze dat week-

end seks gehad had in een meterkast. het liet 

me niet meer los – wie heeft er in vredes-

naam een meterkast die groter is dan een 

halve vierkante meter? nu ik leef met huis-

genoten zijn de grenzen van privacy nog 

 verder vervaagd. Zo zie ik bij het openen van 

de brievenbus aan wie de brieven van het 

centraal Justitieel Incassobureau en de 

geestelijke gezondheidszorg geadresseerd 

zijn. Ik weet wie ze op bezoek krijgen en het 

valt me op als ze een nachtje niet thuis zijn. 

omgekeerd zijn zij ook allemaal op de 

hoogte van mijn handel en wandel. wat blijft 

er in vredesnaam nog te raden over? Mijn fris 

en fruitige huisgenoot vraagt voorzichtig: 

“Klopt het dat jullie allemaal lid zijn van zo’n 

christelijke studentenvereniging?” Ik haast 

mij heel kinderachtig om te zeggen dat ík 

daar niet bij hoor. “De rest op één na wel. 

nee, daar kan ik wel mee leven. Ze zijn 

 fantastisch. Maar soms wou ik dat ze ook 

eens zouden gaan slapen op christelijke 

 tijdstippen.”

Ook de bètagroepen houden van diversiteit 
 binnen de groep. Theo Rasing geeft zijn mede
werkers veel ruimte om hun eigen reputatie uit 
te bouwen. “Onze laatste Naturepublicatie 
stond onlangs in NRC Handelsblad. Daarin 
deed Kimel het woord, mijn naam werd niet 
eens genoemd. Dat is ook prima. Je moet jezelf 
niet altijd op de voorgrond willen stellen.”

Een ervaren onderzoeksleider met een span 
jonge honden. Dat noemt Bart Jacobs als suc
cesfactor. De hoogleraar Digital Security haalde 
in 2008 alle kranten dankzij onderzoek naar de 
zwaktes van een wereldwijd verspreide chip
kaart. Nota bene een student in de onderzoeks
groep stond mede aan de wieg van de door
braak. “Ik probeer een omgeving te scheppen 
waar veel ruimte is voor creatieve anarchie”, 
aldus Jacobs in een terugblik op het excellente 
visitatierapport. Maar niet alles laat zich plan
nen, het grote succes is niet afdwingbaar. “Het 
belangrijkste dat je als programmaleider kunt 
doen is leading by example.”

successen vieren 
Een rode draad die zich aftekent bij de zes groe
pen is de champagne om het succes te bespren
kelen. “Vorige week nog hebben we een paar 
champagneflessen kapot geslagen vanwege onze 
laatste publicatie in Nature”, zegt Theo Rasing, 
wijzend op het artikel van Aleksei Kimel. De 
megafles wijn die Jacobs destijds ten deel viel 
dankzij het chiponderzoek, werd soldaat 
gemaakt met zijn “boevenbende”. En ook 
 Roeland Nolte is de eerste om successen breed
uit te vieren met zijn groep. “Een Scienceartikel 
is voor de hele groep iets bijzonders. Dan gaan 
we met z’n allen uit eten en is er voor de eerste 
auteurs een goede fles wijn.”

Mike Jetten en zijn groep vieren hun publi
caties en beurzen steevast met borrels en taart. 
Ook deze maand was het weer feest, toen 
maandag 18 april een van de onderzoekers een 
prijs kreeg voor het beste proefschrift van 2010 
op het gebied van de microbiologie. Haar col

lega werd daarbovenop nog eens gehuldigd als 
‘meest veelbelovend onderzoekstalent’.

“Je moet je successen vieren”, vindt ook 
juriste Carla Sieburgh. Haar groep viert een 
mooi artikel met een taart en een promotie 
 eindigt steevast in een feest.

De lat hoog 
De zes topwetenschappers hebben nog wel een 
tip die de ontkurking van de fles champagne 
dichterbij brengt: zoek met je groep een aan
sprekende niche binnen je vakgebied. “Een 
mooie publicatie in een goed tijdschrift speelt 
natuurlijk een rol bij een goede beoordeling, 
maar zo’n visitatiecommissie zoekt vooral 
onderzoek dat zich afspeelt aan het front van de 
wetenschap”, zegt Mike Jetten. 

“Je krijgt pas vier keer een 5 als je echt iets 
nieuws doet”, zegt ook Roeland Nolte. “Houd 
daarom goed in de gaten wat de rest van het 
internationale veld doet en probeer een lei
dende rol te spelen met iets bijzonders.” 

Ook Harold Bekkering houdt zich scherp 
met een internationale focus. “Toen ik hier bin
nenkwam riep men: ‘Wij zijn al heel lang de 
beste van Nederland’, waarop ik zei: ‘Daarmee 
kom je er niet’. In zijn vorige baan bij het Max 
Planck Instituut in München heeft Bekkering 
geleerd niet te bescheiden te zijn. “Je moet grote 
ideeën hebben, hoge doelen stellen en werk 
maken van het bereiken van die doelen.”

Bart Jacobs beaamt dat een internationale 
oriëntatie belangrijk is, maar om tot grote 
hoogte te kunnen stijgen is ook politieke  
feeling nodig. De beste fondsen die een 
 onderzoeker kan binnenslepen zijn gericht op 
het hier en nu, weet hij. Zijn aanbeveling is om 
een deel van je onderzoek uit te stallen in een 
etalage: maak het zichtbaar voor de politiek, die 
immers aan het publiek moet kunnen uitleggen 
wat het nut ervan is. “Hopelijk haal je dankzij 
zo’n etalage voldoende fondsen binnen om  
het echt baanbrekende werk te kunnen finan
cieren.” *
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Het onderzoek van Inti Brazil naar de hersenen van psychopaten 
suggereert dat zij weinig opsteken van andermans gedrag. En dat 
terwijl de groepstherapie daar wél van uitgaat. “Dit resultaat geeft een 
extra boost aan het kritisch denken over behandelmethodes.”

Het brein van 
de psychopaat

A
ls mensen een fout maken, rea-
geert hun brein meteen met klin-
kende alarmbellen. Voordat de 
bezitter van het brein zich goed en 
wel bewust is van de fout, seinen 

de hersens al: “Dom dom, dat moet je niet nog 
een keer doen!”. Een duidelijke waarschuwing 
dat we ons gedrag moeten aanpassen. Het 
gebiedje in het brein dat ons zo fijntjes terecht-
wijst, zit midden vóór in het brein en heet de 
anterieure cingulate cortex (ACC), ook wel het 
‘oepsgebied’ genoemd.

Het aardige is dat ons brein niet alleen zo 
reageert als we zelf fouten maken, maar ook als 
een ander een fout maakt. Ook dan worden in 
het oepsgebied hersengolven actiever. En waar-
schuwt het brein: niet meer doen! Het heeft 
een belangrijke functie dat je je hoofd ook stoot 
bij fouten van anderen. Op die manier leren we 
sociaal gedrag aan, wat wel en niet correct is in 
de omgang met anderen. 

Onderzoekers van het Donders Institute for 
Brain, Cognition and Behaviour meten of het 
brein ook zo werkt bij mensen met een psychia-
trische stoornis, zoals mensen met een ernstige 
depressie of een ‘borderline’ persoonlijkheids-
stoornis. Een opvallend resultaat stond afgelo-
pen januari in het wetenschappelijk tijdschrift 
Biological Psychiatry. Het gaat om promotieon-
derzoek van cognitief psycholoog Inti Brazil 
naar het brein van psychopaten. Brazil en zijn 
copromotoren Ellen de Bruijn en Robbert-Jan 
Verkes werken hierbij nauw samen met de 
 Pompekliniek in Nijmegen, een tbs-kliniek 
waar onder meer mensen met ernstige persoon-
lijkheidsstoornissen zijn opgenomen. De 

Tekst: Erik Arends en Martine Zuidweg / Foto: Duncan de Fey

 Pompestichting heeft een laboratorium voor 
EEG-onderzoek. Mensen met psychopathie vor-
men een interessante onderzoeksgroep vanwege 
hun afwijkende sociale gedrag. Bovendien is 
nog maar weinig bekend over de werking van 
het brein bij psychopathie en over de beste 
behandeling ervan.

Zwak EEG-signaal
Brazil verrichtte EEG-metingen bij achttien 
mannelijke psychopaten en achttien gezonde 
mannen. Zijn proefpersonen liet hij tegenover 
iemand plaatsnemen die een computertaak uit-
voerde met twee joysticks, waarbij makkelijk te 
zien was of er een fout werd gemaakt of niet. Er 
bleek een opvallend verschil te zijn in hersen-
activiteit tussen de patiënten en de gezonde 
controlepersonen. Het brein van psychopaten 
reageert nauwelijks als ze iemand anders een 
fout zien maken. Het EEG-signaal in het oeps-
gebied is bij hen dubbel zo zwak. Ook het zien 
van correct gedrag levert minder respons op 
dan bij gezonde mensen.

Dat psychopaten zich moeilijk in anderen 
kunnen inleven, is al langer bekend. Maar met 
het onderzoek van Brazil is het gebrek aan 
empathie ook min of meer aangetoond. 
Althans: de studie laat zien dat hun hersenen 
verminderd reageren op het zien van ander-
mans acties. Een aanwijzing dat psychopaten 
waarschijnlijk maar weinig leren van het gedrag 
van anderen. En dat terwijl de groepstherapie 
wel één van de behandelvormen is, ook in de 
Pompekliniek. 

“Dit resultaat geeft een extra boost aan het 
kritisch denken over sommige behandelmetho-
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des”, erkent Erik Bulten, hoofd Diagnostiek, 
onderzoek en opleiding van de Pompekliniek. 
Waarbij hij tegelijkertijd opmerkt dat de studie 
van Brazil nog niet betekent dat groepstherapie 
voor mensen met psychopathie zinloos is. “Het 
bewijs dat deze groep helemaal niets van ande-
ren leert is er nog niet, maar we moeten wel 
kritisch nadenken over onze behandelmetho-
des. Als een patiënt inderdaad de indruk wekt 
dat hij weinig leert van groepstherapie, gaan we 
verder op individuele basis. Misschien moeten 
we meer individueel gaan behandelen, nog 
scherper kijken naar welke specifieke behande-
ling voor welke patiënt het beste is. De beste 
manier van behandelen verschilt sowieso per 
patiënt. Sommigen leren veel van positieve 
feedback, anderen reageren beter op vormen 
van straf of juist beloning. We gaan door met 
de groepsinterventies, met de kanttekening dat 
we die op basis van verder onderzoek wellicht 
gaan aanpassen.”

Blokjes
Ellen de Bruijn en Inti Brazil beamen dat de 
ineffectiviteit van groepstherapie nog niet is 
bewezen. “We weten nu dat psychopaten min-
der goed reageren op fouten van anderen, maar 
betekent dat ook dat ze minder leren van ande-
ren? Dat kunnen we nog niet hardmaken.” In 
een vervolgonderzoek proberen De Bruijn en 
Brazil dat boven water te halen. Brazil heeft zijn 
nieuwe experiment al voor ogen. Proefpersonen 
krijgen daarbij op een monitor twee blokjes te 
zien, een groene en een blauwe, die elk een geld-
waarde hebben, bijvoorbeeld twintig en zestig 
cent. Ze kiezen één blokje en als dat het juiste 

is, krijgen ze het geldbedrag uitgekeerd. Kiezen 
ze het verkeerde blokje, dan krijgen ze niets. 

Gedurende het experiment kunnen de 
proefpersonen een patroon herkennen waar-
door ze beter kunnen kiezen. Ze krijgen echter 
ook steeds advies van een andere persoon. Door 
gebruik te maken van dit advies kunnen de 
proefpersonen op de juiste momenten meer 
geld verdienen. Brazil: “Het interessante is dan 
hoe ze met dat advies omgaan. Pikken ze dat op 
of gaan ze af op hun eigen analyse?” Als het 
inderdaad zo is dat mensen met psychopathie 
minder gebruikmaken van informatie die ande-
ren geven, zou je verwachten dat ze dat advies 
vaker naast zich neerleggen dan gezonde proef-
personen. Ze passen hun gedrag dus niet aan 
die derde aan. 

Brazil en De Bruijn hebben het leren hoger 
op de agenda gezet van de Pompekliniek, dat is 
één van hun verdiensten, zegt hoofd Diagnos-
tiek Bulten. “Dit onderzoek geeft het denken 
over hoe patiënten leren een extra stimulans. In 
welke condities leren ze beter? Misschien kun-

Wat is EEn psychopaat? 
Psychopaten hebben moeite met het voelen van emoties van anderen. Bij hen ontbreekt zoiets 

als een schuldgevoel of schaamte, waardoor ze zich immoreel kunnen gedragen. Ongeveer één 

procent van de wereldbevolking is psychopaat, volgens de definitie van de Psychopathy Check-

list. Het overgrote deel daarvan is mannelijk. In de Pompekliniek, de TBS-inrichting in Nijmegen, 

heeft 30 tot 35 procent kenmerken van psychopathie. De één heeft een meer extreme vorm dan 

de ander. Erik Bulten, hoofd diagnostiek, onderzoek en opleiding bij de Pompekliniek: “Mensen 

met psychopathie heb je ook in allerlei variaties. De een is wat impulsiever, de ander wat mani-

pulatiever. Er zitten heus niet alleen maar Hannibal Lecters in onze kliniek.”

nen we patiënten helpen om meer te leren van 
sociale interacties, zoals dat bij autisten 
gebeurt. We weten nog helemaal niet of we 
 psychopaten een gevoel van empathie kunnen 
aanleren. Ik denk dat we mensen wel cognitief 
empathisch gedrag kunnen aanleren, zodat ze 
weten wat de ander voelt. Maar of je ook affec-
tieve empathie kunt aanleren, dat ze ook kun-
nen meevoelen met een ander, is nog maar zeer 
de vraag.” 

Onderzoek kan dus helpen om de behande-
ling van psychopaten te verbeteren, maar het is 
ook wetenschappelijk van waarde, benadrukt 
De Bruijn. Volgens haar wordt het belang van 
fundamenteel hersenonderzoek te vaak over het 
hoofd gezien. “Begrijpen hoe processen in de 
hersenen verstoord kunnen zijn, heeft niet 
alleen klinische relevantie, maar deze kennis 
heb je ook nodig om een model van een gezond 
menselijk brein te kunnen ontwikkelen. 
Onderzoek naar psychiatrische aandoeningen 
zoals psychopathie, laat zien wat er mis kan 
gaan in de hersenen.” *
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kant 1 / RectoR Bas KoRtmann: ‘Van 9 tot 5 op de campus studeRen: 
dat moet de noRm zijn’ kant 2 / VijfdejaaRs engels anneKe 
oosteRinK: ‘iK Bepaal zelf wel hoe iK mijn weeK indeel’

Bas kortmann: “Ik was teleurgesteld over het 

resultaat in de nieuwe studentenenquête. Vorig jaar 

kwam ineens een eind aan de trend dat onze studen

ten steeds meer uur per week studeren. Dat was in 

2009 bijna 33 uur, nu nog 32,5 uur, terwijl het uit

gangspunt 40 uur is. Ik had gehoopt dat de stijging 

zou doorzetten. Universiteit en student gaan een 

contract met elkaar aan: wij zorgen voor goed acade

misch onderwijs, de student moet zich daar volledig 

voor inzetten.”

anneke oosterink: “Veertig uur per week stude

ren is gewoon niet haalbaar, al zou ik het willen. Ik 

heb gemiddeld vier vakken in de week, en inclusief 

huiswerk kost de studie me wekelijks twintig uur. Ik 

leer snel. Ik haal mijn tentamens en hoef er niet meer 

tijd aan te besteden. Als ik de rector zo hoor, denk ik: 

‘Hallo, ik ben volwassen. Ik bepaal zelf wel hoe ik mijn 

week indeel.’ Ik moet bovendien ook nog werken 

naast mijn studie.”

Bas kortmann: “Ik wil niet betuttelen en ga ook 

niet in op individuele gevallen, want er zijn altijd uit

zonderingen op de regel. Maar ik roep op tot een 

minder vrijblijvende houding. Het gaat om discipline 

en motivatie. En daarbij past dat een bijbaan niet ten 

koste mag gaan van de studie en naar wij nu weten 

ligt de kritische grens bij acht uur: wie meer werkt, 

levert studietijd in. Mijn uitgangspunt is daarom dat je 

de bijbanen reserveert voor de avonduren en het 

weekend. ”

anneke oosterink: “In de avonden en weekenden 

is er alleen maar werk in de horeca en de schoon

maak. Je verdient daar niks mee en voor je cv is dat 

totaal niet relevant. Ik werk vier uur per dag op 

woensdagen en donderdagen bij een huiswerk

instituut in Boxmeer. Als ik ditzelfde bedrag in de 

avonduren moet verdienen in de horeca ben ik twee 

keer zoveel uur kwijt en wat ik nu doe levert relevante 

ervaring op.”

Bas kortmann: “Ik snap dat studenten neven

inkomsten nodig hebben, maar om studie en werk te 

kunnen combineren bestaat er een leenstelsel.” 

anneke oosterink: “Ik leen al, zij het niet het 

maximale bedrag. Als ik straks ben afgestudeerd heb 

ik acht tot negenduizend euro schuld. Voor iemand 

als de rector stelt het misschien niet zoveel voor, 

maar ik heb nog nooit duizend euro bij elkaar gezien. 

Natuurlijk moet je serieus werk van je studie 

maken en bijna alle studenten die ik ken doen  

dat ook. En vergeet niet dat er nog meer te  

doen is. Contacten onderhouden, problemen 

verwerken. Ik heb vanwege een overlijden in de 

familie een jaar vertraging opgelopen. Ook dat 

speelt mee, plus het vrijwilligerswerk, waar ik 

wekelijks twee uur mee bezig ben in de studie

vereniging.”

Bas kortmann: “Het woord neven

functie spreekt voor zich: dat doe je naast 

je studie, dat mag er niet voor in de plaats 

komen. Dat hoeft ook niet. Studenten 

vertellen elkaar steeds maar dat het bestu

ren van een vereniging een fulltimefunctie 

is, maar dat is overdreven.”

anneke oosterink: “De studievereniging 

van Engels is niet eens zo groot, maar onze 

voorzitter is er ontzettend druk mee. Ze 

houdt nauwelijks een sociaal leven over. Dat 

werk is gewoon nodig. De universiteit mag blij 

zijn met zulke actieve studenten.”

‘Een studieweek
duurt 40 uur’

Tekst: paul van den Broek / Fotografie: dick van aalst
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Tekst: Martine Zuidweg
Fotografie: Bert Beelen

G
efeliciteerd met jullie 15-jarig 
bestaan. 
Dank je wel. 

Vrouwenstudies van de rest van de 

universiteit vierde een half jaar geleden hun 

25-jarig bestaan. Jullie lopen achter…

“Nou, of we achter lopen weet ik niet. Genees
kunde en rechten hebben nooit onderdeel uit
gemaakt van het Instituut voor Genderstudies. 
We hebben wel altijd goede relaties gehad. In 
feite is het allereerste project over sekseverschil
len in het onderwijs een project geweest dat 
vanuit genderstudies samen met de genees
kundefaculteit werd georganiseerd.” 

Vrouwelijke artsen zijn in het verleden koplopers 

geweest. De eerste studente die in Nederland met 

succes een universitaire studie afrondde was een 

arts – Aletta Jacobs – de eerste vrouwelijke 

minister had medicijnen gestudeerd – Marga 

Klompé. Je zou verwachten dat Vrouwenstudies 

Medische Wetenschappen juist voorop liep.

“Maar binnen de geneeskunde zijn pas de laat
ste vijftien jaar zoveel vrouwen toegetreden. 
Toen ik begon als huisarts was ik de eerste 
 vrouwelijke huisarts in Nijmegen. En dan heb

ben we het over 1977. Toen was nog maar tien 
procent van de medisch studenten vrouw. 
Gelukkig dat jij een paar goede namen in  
je hoofd hebt, maar dat zijn juist de uitzonde
ringen.” 

De vrouwelijke studenten geneeskunde zijn 

inmiddels al tien jaar in de meerderheid. Wat is de 

belangrijkste verklaring?

“Dat heeft vooral te maken met de brede toe
gang vanaf de jaren zeventig tot het onderwijs. 
Eerstejaars kwamen voortaan uit alle lagen van 
de bevolking. Er zijn dus gewoon veel meer 
meisjes gaan studeren. En dan is geneeskunde 
een hele mooie keuze als je een universitaire 
studie wilt volgen en tegelijkertijd iets voor 
mensen wilt betekenen, wat veel vrouwelijke 
studenten voor ogen hebben.”

Heeft de aanwas van vrouwelijke studenten de 

faculteit veranderd? 

“Jazeker. Er is binnen ons onderzoek veel meer 
aandacht voor seksueel misbruik, voor vrouw
specifieke onderwerpen zoals de bijwerkingen 
van de pil, voor sekseverschillen in presentatie 
van gezondheidsklachten. Onderzoeksvragen 
komen voort uit je dagelijkse werkelijkheid en 

Vrouwenstudies 
Medische Weten-
schappen bestaat  
15 jaar. Toine Lagro-
Janssen vervult  
de leerstoel die  
erbij hoort en  
werkt daarnaast als 
huisarts. Ze ziet 
geen enkel nadeel 
aan het groeiend 
aantal vrouwelijke 
studenten bij 
geneeskunde.

‘niks mis
met veel
vrouwen’
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die is voor vrouwelijke artsen anders dan voor 
mannen. Mijn hele onderzoekslijn over huise
lijk geweld en over seksueel misbruik is voort
gekomen uit het feit dat heel veel vrouwen met 
dit soort problemen op mijn spreekuur zijn 
gekomen. En die hele aandacht voor de bekken
bodem binnen de huisartsgeneeskunde is vooral 
door vrouwelijke artsen opgepakt. De onder
werpen worden anders. En dus vinden in het 
onderwijs ook andere discussies plaats naar
mate meer vrouwen toetreden.” 

Geneeskunde feminiseert... 

Geïrriteerd: “Dat iedereen het steeds maar wil 
hebben over feminisering en dat als een pro
bleem ziet, vind ik buitengewoon storend, daar 
gaat mijn leerstoel niet over.”

Lezers vinden het misschien wel boeiend om iets 

te weten over de gevolgen van zo veel vrouwen in 

de geneeskunde.

“Ik meen het toch heel serieus, dit is een soort 
kennistekort: als je het hebt over gender in de 
geneeskunde, dan beslaat dat een heel kennis
domein, de professional, de dokter, is daar maar 
een klein onderdeel van.”

Kort dan. Vrouwelijke artsen zijn over twintig jaar 

in de meerderheid, is dat gunstig voor de 

beroepsgroep?

“Ik zou niet weten wat er ongunstig aan zou 
zijn. Dat is vaak wel de achterliggende gedachte 
bij die vraag, dat men stilletjes denkt dat het 
ongunstig is. Alles wijst er op dat de communi
catieve vaardigheden van vrouwelijke artsen 
beter zijn dan van mannelijke artsen. Dan kun 
je zeggen dat dat de generatie is die de oude 
opleiding heeft gedaan, dat kan zijn, want com
municatieve vaardigheden kun je leren. Maar 
uit alle studies blijkt dat patiënten meestal meer 
tevreden zijn over vrouwelijke artsen dan over 
mannelijke artsen. En dat heeft dan te maken 
met de communicatiestijl. De communicatiestijl 
van mannen en vrouwen verschilt, dus ook die 
van mannelijke en vrouwelijke dokters. Bij vrou
wen is de communicatie meer patiëntgericht, ze 
sluiten beter aan bij de leefwereld van de patiënt.” 

Je hoort wel dat als een beroep feminiseert, de 

status en de salarissen omlaag gaan...

“Dat is weer zo’n mening die overal maar blijft 

rondhangen. Ik geloof helemaal niet dat de 
 status naar beneden gaat. En als die daalt, dan 
heeft het niet zozeer met vrouwen te maken, als 
wel met maatschappelijke ontwikkelingen 
waarvan geneeskunde een onderdeel is. Er zijn 
heel veel veranderingen in de geneeskunde, een 
van die veranderingen is dat de patiënt veel 
 centraler is komen te staan. En dat heeft 
 volgens mij weinig te maken met de intrede van 
vrouwelijke artsen, dat heeft met patiënten
emancipatie te maken.”

Wat is de belangrijkste verdienste van vijftien jaar 

Vrouwenstudies Medische Wetenschappen?

“Toen we met vrouwenstudies begonnen heb
ben we eerst alle onderwerpen gescreend op 
seksespecifieke aspecten. We hebben gekeken of 
er belangrijke onderwerpen zijn voor vrouwen, 
zoals seksueel geweld en eetstoornissen, die niet 
in het curriculum zitten. We zijn toen met alle 
onderwijscoördinatoren gaan overleggen om 
verbeteringen in het onderwijs aan te brengen. 
Voor een groot gedeelte is dat gebeurd. 

Wat heel positief was, is dat de meeste 
docenten het belang van gender wel inzagen, 
alleen: het ontbreekt ze vaak aan tijd en aan 
kennis om dat in het onderwijs toe te passen. 
Daarop hebben we toen een kenniscentrum 
opgericht waar docenten seksespecifiek onder
wijsmateriaal kunnen halen. We hebben ook 
docenten getraind, niet alleen in Nijmegen 
maar ook landelijk.”

En is die seksedifferentiatie nou ook beklonken in 

het Nijmeegs medisch onderwijs? 

“Nou, het kan altijd beter natuurlijk. Wat we 
inmiddels hebben geleerd is dat de evaluatie 
van de verandering die je aanbrengt heel 
belangrijk is. We zouden eigenlijk weer met alle 
onderwijscoördinatoren moeten gaan praten. 
Maar voor zo’n evaluatie heb je menskracht 
nodig en die hebben we helaas niet altijd. Een 
onverwachte uitkomst van ons eigen keuzeblok 
over sekseverschillen is dat studenten na afloop 
vaak zeggen dat ze daardoor weer weten 
waarom ze dokter willen worden. Als je het over 
mannen en vrouwen hebt, dan heb je het al 
snel over verschillen in levenslopen. En blijk
baar appelleert die psychosociale aandacht voor 
patiënten heel erg aan hun gevoel over het 
beroep van dokter. Bij andere vakken, waar een 

NAAM Toine Lagro-Janssen 

GEborEN 30 juni 1948 FuNcTiE 

hoogleraar Vrouwenstudies 

Medische Wetenschappen SiNDS 

1996

Toine Lagro-Janssen is behalve 

hoogleraar geneeskunde ook werk-

zaam als huisarts in een academisch 

huisartsencentrum in Nijmegen. Ze 

geeft nascholing aan huisartsen en 

is actief in het publieke debat over 

seksespecifieke geneeskunde. In 

2006 sloot ze met succes een pro-

ject af dat ervoor zorgde dat alle 

acht medische faculteiten in Neder-

land gender als belangrijk aspect van 

ziekte en gezondheid hebben geïn-

tegreerd in het medisch curriculum. 

Ze richtte ook het kenniscentrum 

‘Sekse & Diversiteit in Medisch 

Onderwijs’ (SDMO) op, waar docen-
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Lagro-Janssen is een van de auteurs 

van het handboek ‘Sekseverschillen 

in ziekte en gezondheid’, dat 

gebruikt wordt binnen de genees-

kundeopleidingen in Nederland. 

Voor haar wetenschappelijke ver-

diensten in het onderzoek naar 

vrouwspecifieke aandoeningen en 

haar inzet voor vrouwenemancipatie 

kreeg Toine Lagro-Janssen van de 

vereniging van Nederlandse vrou-
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 officier van Oranje Nassau. Ze ont-
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het medisch curriculum”, van de 

Radboud Universiteit. 

Lagro-Janssen is onder meer lid van 

de Gezondheidsraad Den Haag, 
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geneeskunde’, lid van de redactie 

van het Nederlands Tijdschrift voor 

Geneeskunde en voorzitter van de 

Opleidingscommissie Geneeskunde 

van het UMC St Radboud.
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ziekte centraal staat of een lichaamsfunctie, 
hebben ze dat veel minder.” 

Artsen moeten anders gaan kijken naar medische 

klachten van vrouwen, vindt u. Waarom? 

“Ja, een van de belangrijkste verdiensten van 
Vrouwenstudies Medische Wetenschappen is 
dat binnen geneeskunde aandacht is gekomen 
voor wat ik de genderblindness noem, namelijk 
een soort vanzelfsprekendheid om klachten en 
uitkomsten die voor mannen gelden, vanzelf
sprekend van toepassing te verklaren op 
 vrouwen. Een voorbeeld daarvan is het hele 
onderzoek naar geneesmiddelen, met echt 
 dramatische uitkomsten als je die alleen bij 
mannen test, de reacties van vrouwen op medi
caties zijn nu eenmaal heel anders. Een ander 
voorbeeld is de presentatie van klachten. Neem 
een klacht als pijn op de borst die wijst op 
kransslagvernauwing. Vrouwen noemen die 
klassieke pijn van druk op de borst met een uit
straling naar de arm niet, ze klagen juist over 
moeheid of duizeligheid.”

Dat veel onderzoek naar de werking van genees-

middelen vooral met mannelijke proefpersonen 

wordt gedaan, is al langer bekend. Waarom 

verandert dat niet?

“Het verandert wel mondjesmaat, maar te lang
zaam. Een van de redenen voor die mannelijke 
proefpersonen is altijd geweest dat vrouwen een 
hormonale cyclus hebben en zwanger kunnen 
worden, dus dat er veel meer verstorende facto
ren zijn bij vrouwen. Maar dat is nou net een 
van de redenen waarom ze juist wél onderzocht 
moeten worden. Er is altijd een zekere gender-
blindness. Daar moeten we als vrouwenstudies 
op blijven hameren. Dat is ook het nut van 
mijn werk in commissies als de Gezondheids
raad: om het genderaspect voor het voetlicht te 
brengen, want vaak wordt het niet gezien.”

u bent ook voorzitter van het Netwerk Vrouwelijke 

Hoogleraren. Als zodanig stelde u onlangs in De 

Gelderlander dat in de leiding van de radboud 

universiteit ook een vrouw moet komen. Hoe 

gaan jullie dat aanpakken?

“Ha, nou door het sowieso al te zeggen. Niet 
alleen ik heb het gezegd, ik hoorde Esther 
Mirjam Sent het ook al herhalen, dus door het 
heel veel te zeggen in de wandelgangen, maar 

ook in het openbaar. Daarbij gaan we als 
 netwerk een brief sturen naar het college om  
ze eraan te herinnen hoe belangrijk het is dat  
er een vrouw zit in zo’n gezichtsbepalend 
 gremium als het college van bestuur. En of ze 
dan ook rekening willen houden met het feit 
dat ze wel moeten gaan scouten.” 

Als ze u zouden vragen om zitting te nemen in het 

college, zou u volmondig ja zeggen?

“Nee, dan zou ik echt nee zeggen. Dat komt 
omdat mijn vak, mijn discipline mij veel te lief 
is. Ik werk als huisarts in een praktijk die ik al 
heel lang ken en waar ik buitengewoon aan 
gehecht ben. Ik geef onderwijs, ik leid deze afde
ling, ik doe landelijk een heel aantal zaken en ik 
heb nogal wat promovendi die ik begeleid. Ik 
zou dat allemaal niet voor een bestuurlijke baan 
willen opgeven.” 

is dat niet ook een probleem, dat vrouwen de 

spotlights meer schuwen dan mannen?

“Dat weet ik niet. Ik coach veel vrouwelijke art
sen en dan zie ik vaak ambitieuze vrouwen die 
juist voorbeelden hebben van mechanismen 
waardoor ze niet in de spotlights kúnnen staan. 
Marieke van den Brink (bedrijfswetenschapper 
aan de Radboud Universiteit, red.) heeft die 
mechanismen heel mooi in kaart gebracht. 
Nou is spotlight ook wel een naar woord 
natuurlijk, omdat je dan aan glamour denkt. Ik 
denk niet dat vrouwen uit zijn op glamour, 
maar ik geloof wel dat vrouwen voldoende 
ambitie hebben om uit te komen voor datgene 
dat ze werkelijk belangrijk vinden in hun werk. 
Daar zie ik eigenlijk nooit een aarzeling.”

Dus zo’n vrouwelijk collegelid is makkelijk 

 gevonden?

“Wat ik begrepen heb van de mensen die er 
goed inzitten moet dat geen probleem zijn. 
Zoals het ook eigenlijk nooit een probleem is 
om een vrouwelijke hoogleraar te vinden. Dat is 
gewoon geen enkel probleem. We hebben bij 
geneeskunde nu zo’n tien procent vrouwelijke 
hoogleraren, van de afdelingshoofden in het 
UMC is nog geen vijf procent vrouw, dat is echt 
heel slecht, dus er is nog een heleboel te win
nen. Ze zijn er genoeg hoor, geschikte vrouwen 
die graag hoogleraar willen worden, maar ze 
worden niet gespot.” *

‘UiT aLLe sTUdies bLiJkT daT 
paTiënTen meer tevreden 
zijn over vrouwelijke artsen 
dan oVer ManneLiJke’

Heimwee
Vroeger, als er een bestuur gevormd moest 

worden, dan werd er gewoon een bestuur 

gevormd. er gingen een paar heren bij elkaar 

zitten (we hebben het over vroeger, dus sorry 

dames, het waren echt alleen maar mannen), 

die gingen er eens over praten, en daarna had 

je dus een bestuur. Was het allemaal heel 

ingewikkeld, dan vergaderden die heren 

gewoon nog een avondje extra of zelfs twee, 

maar het resultaat was steevast: een bestuur. 

daarop was één uitzondering, en niet alleen 

om dat daar dan weer wel een vrouw bij 

betrokken was: het landsbestuur. dat was zo 

moeilijk, dat kon niet op een praatavondje 

geregeld worden. daarvoor werd de forma-

teur uitgevonden.

Tegenwoordig is er een heuse formatie- 

inflatie. bij gemeenten, provincies, en zelfs  

nu bij ons eigen college van bestuur. na het 

aftreden van de vorige redactieraad (u weet 

nog wel, de raad die opstapte omdat de 

 journalistieke onafhankelijkheid door de 

 reorganisatie van Vox en Voxlog de nek werd 

omgedraaid) ging – jawel – een formateur 

aan het werk om mensen te vinden die van 

die journalistieke afhankelijkheid niet zo’n 

punt maken. Voorzitter wordt een jurist die 

‘ervaring heeft in constructieve omgang met 

belangentegenstellingen’. ik hou mijn hart 

vast. de vorige was een parlementair historica 

– iemand dus die écht verstand heeft van 

belangentegenstellingen. en haar restte niets 

anders dan de pijp aan Maarten te geven.

de verslaggeving rond de bezetting van het 

erasmusgebouw vorige maand maakt onder-

tussen duidelijk hoe de nieuwe redactiewind 

waait. Groot nieuws op de website van De 

Gelderlander, idem zelfs bij Geenstijl – maar 

geen woord op RUnieuws. de site die mede-

werkers en studenten op de hoogte moet 

stellen van relevante actualiteit, moest over 

dit studentenprotest zwijgen. op last van 

hogerhand, want een bezette universiteit is 

niet goed voor het imago. nee, met censuur 

sta je lekker op de kaart! nog altijd heb ik 

Voxlog als startpagina op mijn browser, in de 

stille hoop dat deze site weer herleeft. Maar   

al maandenlang staar ik naar de zin ‘Voxlog 

zegt adieu’. dat heeft de journalistieke onaf-

hankelijkheid ook al gedaan...

PH-neutraal
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kom erin!
O

ngeveer een zesde van alle 
woninginbraken in Nijmegen 
gebeurt in studentenhuizen- 
en complexen. Dat blijkt uit 
een steekproef van Politie 

 Gelderland-Zuid. Dat percentage loopt op in 
wijken waar veel studenten wonen, aldus 
 Marleen Gerrits, woordvoerder van Politie 
 Gelderland-Zuid. “In Nijmegen-Oost is het een 
derde.” 

De helft van alle inbraken in studentenhui-
zen valt te wijten aan een slechte beveiliging. 
Gerrits: “In de zomer worden ramen en deuren 
soms niet goed afgesloten en op het hang- en 
sluitwerk is in studentenhuizen vaak veel winst 
te behalen.” Inbreken in studentenhuizen is 
bovendien nogal populair. Gerrits: “In studen-
tenhuizen zijn meestal veel laptops en andere 
apparatuur aanwezig.” 

De politie: ‘Dit is extreem onveilig’
Hoog tijd om de proef op de som te nemen. 
 Preventiecoördinator Leon Jansen bezoekt een 
studentenhuis aan de Willemsweg, waar 
onlangs is ingebroken. Bewoner Jitske Nijhuis 
(21), derdejaars bedrijfskunde: “Het was de 
derde keer in drie jaar. Deze keer is een raam 
aan de achterkant er in z’n geheel uitgetild.” De 
dief ging er met een laptop, een iPod, een hor-
loge en wat kleingeld vandoor. Jitske: “Gewoon 
tussen acht en negen ’s avonds. Wij zaten in de 

Inbrekers zijn dol op studentenhuizen. In Nijmeegse wijken waar veel studenten wonen, 
vindt maar liefst een derde van de inbraken plaats in studentenhuizen. Vox onderzocht 
de inbraakgevoeligheid van Nijmeegse studentenhuizen met een politieagent en een 
ex-inbreker. “Ik zou de bahco op dit slot zetten. Dat noemen we de Bulgaarse methode.”

keuken op de eerste verdieping terwijl in de 
kamer onder ons werd ingebroken!” 

Jitske neemt Jansen mee achterom. Jansen: 
“Daar gaan we al. Die poort is veel te laag. Daar 
klimt een inbreker gemakkelijk overheen.” Dat 
beaamt huisgenoot Lisanne Teunissen (21), 
vierdejaars maatschappelijk werk en dienstver-
lening aan de HAN. “We klimmen er zelf ook 
wel eens overheen als we de sleutel vergeten 
zijn.” Jitske wijst naar het raam dat bij de laatste 
inbraak uit het kozijn is getild. Jansen: “Is het 
een kunststof kozijn?” Dat is het. En tijdens de 
inbraak stond het op de kiepstand. Tot ieders 
verbazing legt Jansen uit: “Nooit ramen open 
laten staan! Ook niet op de kiepstand. Zo’n 
draaikantelraam pakt een inbreker makkelijk 
uit het kozijn als het open staat.”

Hij controleert de achterdeur. “Hier zit een 
deugdelijk cilinderslot op. De cilinder steekt 
niet uit. Als ‘ie wel uitsteekt, kan een inbreker 
de Bulgaarse methode toepassen: dan breekt hij 
de cilinder af en kan hij het slot er zo uitduwen. 
En er is geen kier tussen deur en kozijn. Als die 
er wel is en de deur zit niet op het nachtslot, 
dan kan de inbreker flipperen. Hij duwt dan een 
hard stuk plastic, meestal uit een colafles, in de 
kier en dan gaat de deur vanzelf open.” 

Op slot zit deze deur vrijwel nooit, beseffen 
Jitske en Lisanne. Ze lijken ontdaan door wat 
Jansen vertelt. Ze nemen hem mee naar de 
voorkant van het huis. Daar zit huisgenoot Bas 

achter goed beveiligde ramen. Jansen: “Dubbel 
glas én raamboompjes. Prima! Maar die com-
puter staat te veel in het zicht. Gordijnen dicht 
dus zodra je de deur uitgaat.” Naast Bas’ kamer 
zit de voordeur. Jansen: “Enkel glas én een 
draaiknop. Een inbreker tikt een gat in de ruit 
en kan dan zó de deur van het slot draaien. Dit 
is extreem onveilig.” 

Busje
Jansen controleert een raam op de begane 
grond aan de voorzijde van het huis. “Een jaar 
of wat geleden is er via dit raam ingebroken”, 
vertelt huisgenoot Inge Engels (20), tweedejaars 
pabostudent. “Op klaarlichte dag. Je zou den-
ken dat er genoeg sociale controle is op de Wil-
lemsweg.” “Een inbreker hoeft maar een busje 
voor het huis te rijden en dan kan niemand 
vanaf de weg nog zien wat er bij het huis 
gebeurt”, weet Jansen. 

Hij heeft nogal wat aan te merken op de vei-
ligheid in het studentenhuis aan de Willems-
weg. “Jullie lopen risico. Daar kun je wel wat 
aan doen. Om te beginnen moeten jullie met 
z’n allen goede afspraken maken over het 
afsluiten van deuren en ramen. Dat geldt ook 
voor de binnendeuren. Als een inbreker toch via 
een van jullie kamers binnenkomt en de kamer-
deur is afgesloten, kan hij in ieder geval niet 
verder het huis in.” Jansen adviseert bovendien 
om de codes van telefoons en apparatuur te 
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StuDentenhuizen 
vaak Slachtoffer
STudenTenhuizen zijn 
VAAk SlAChTOffer VAn 
inBrAAk. hOe VAAk, dAT 
iS OnBekend. de GrO-
ninGSe uniVerSiTeiTS-
krAnT SChrijfT dAT in 
2010 zO’n 42 procent 
VAn Alle inBrAken in de 
BinnenSTAd GeBeurde 
in een STudenTenhuiS. 
in leiden zOu mAAr 
liefST De helft VAn  
Alle inBrAken in STu-
denTenhuizen zijn. in 
eindhOVen zOu heT Om 
een SOOrTGelijk Per-
CenTAGe GAAn. mAAr 
heT BlijfT GiSSen, wAnT 
de POliTie hOudT nieT 
Bij Of een wOninGin-
BrAAk een STudenTen-
huiS Of in een ‘GewOOn’ 
huiS TrefT.

Preventiecoördinator Leon Jansen legt Inge Engels, Lisanne 

Teunissen en Jitske Nijhuis uit wat de ‘Bulgaarse methode’ is.

Ex-inbreker Theo Korsten vertelt Tiemen Peters en  Bas Borst dat 

inbrekers makkelijk binnensluipen via een balkon.

Korsten adviseert Tiemen Peters de huisbaas 

te vragen om beter hang- en sluitwerk.

Korsten demonstreert 

‘flipperen’.
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noteren. “Als er dan wat wordt gestolen, kan de 
politie daadwerkelijk iets doen.” In dit huis valt 
vooral bouwkundig veel winst te behalen. 
 Jansen: “Bel de huisbaas en vertel hem wat ik 
jullie vandaag heb gezegd. Jullie hebben een 
paar hele zwakke plekken in dit huis, daar moet 
onmiddellijk wat aan gebeuren.” Dat beloven 
de bewoners plechtig, hoewel ze ook sceptisch 
zijn. Jitske: “We hebben hem al vaker gevraagd 
om dit huis beter te beveiligen.” Maar de huis-
genoten geven niet op. “We sturen hem deze 
Vox wel toe.”

De ex-inbreker: ‘Dit slot kost één minuut’
Een dag later staat ex-inbreker Theo Korsten, 
bekend van het Avro-programma De Inbreker, 
hoofdschuddend voor het huis van een heren-
dispuut. “Dit heet in inbrekersjargon een eta-
lage: de laptop en de tv uitgestald voor het 
raam.” Hij loopt naar de voordeur. “Ik zou de 
bahco op dit cilinderslot zetten. De Bulgaarse 
methode. Je breekt het slot af en je bent bin-
nen.” Als Korsten hier moest inbreken, zou hij 
door de voordeur gaan. “Zo’n slot openmaken 
kost me één, hooguit twee minuten. Mag ik dat 
demonstreren?” “Gaat er dan iets kapot?” wil 
bewoner Bas Borst (22), vierdejaars bedrijfs-
kunde, weten. Korsten: “Dan gaat het slot wel 
kapot, ja.” “Dan maar liever niet”, besluit Bas.

Hoewel Korsten zou kiezen voor de voordeur, 
koos een inbreker nog maar een paar weken 
geleden voor een raam aan de voorkant van het 
huis. Korsten bekijkt het kozijn. “Die afdeklat-
jes tik je er zo uit.” De betreffende inbreker 
heeft geprobeerd om door het hout heen te 
trappen. “Zelfs het kozijn was stuk”, vertelt 
bewoner Tiemen Peters (21), tweedejaars rech-
tenstudent. “Maar er was niks weg. De inbreker 
zal wat gehoord hebben. Hij is ervandoor 
gegaan.”

De mannen lijken niet erg aangedaan door 
het feit dat er een inbreker in hun huis was. 
Korsten verbaast zich daarover: “Ook al is er 
niks weggehaald, ze zijn in jouw domein 
geweest. Da’s niet tof, toch?” Korsten loopt 
naar de kelderdeur die ook aan de voorkant van 
het huis zit. Hij trapt er eens flink tegenaan. 
“Die trap ik zó in. Mag ik dat laten zien?” De 
bewoners hebben geen demonstratie nodig. 

Korsten spreekt de jongens streng toe: “Het 
is hier een zootje. Dat trekt criminelen. Die 
voelen zich thuis in dit soort rommel. Als je de 
boel een beetje netjes houdt, voelen ze zich veel 
minder op hun gemak.” Dat leidt tot gelach. De 
heren wekken bepaald niet de indruk dat ze 
binnenkort gaan opruimen. “Dit is nou een-
maal een studentenhuis.”

keispannend
Bas en Tiemen gaan Korsten voor naar de ach-
tertuin. Bas: “Hier zal geen inbreker komen. Je 
moet eerst door drie of vier tuinen voor je in die 
van ons staat.” “Denk je dat een inbreker speci-
aal voor jou komt?” wil Korsten weten. “Die 
gasten doen het hele rijtje en pakken jou met-
een mee.” Korsten geeft de heren een inkijkje in 
het brein van de inbreker. “Dieven willen twee 
dingen: weinig werk en snel naar binnen en 
naar buiten. Hoe moeilijker je dat maakt, hoe 
minder groot de kans dat ze bij jou op bezoek 
komen.” Een lamp met bewegingssensor bij 
voor- en achterdeur adviseert Korsten. “En 
goede sloten zijn het halve werk.” Op de tuin-
deuren aan de achterkant zit geen goed slot. 
“Die duw ik zó open”, zegt Korsten terwijl hij 
staat te duwen. Al snel blijkt zijn gelijk. 

Korsten heeft zijn punt bewezen. Maar hij 
wil geen misverstanden: hij heeft spijt. Korsten: 
“Ik ben écht niet trots op wat ik gedaan heb. Op 
mijn zeventiende begon ik als gelegenheidsdief. 
Toen ben ik voor het eerst gepakt. De jeugdin-
richting zat vol, dus ik ging naar ‘de koepel’ in 
Breda. Tussen de échte criminelen. Eerlijk? Dat 
vond ik keispannend. Ik wist al hoe ik auto’s 
moest jatten toen ik er naar binnen ging, maar 
daarna kon ik het nét wat sneller. De gevange-
nis is de hogeschool voor criminelen.” Een paar 
jaar later werd Korsten weer gearresteerd. “Na 
twee jaar zitten kwam ik vrij. Mijn vriendin was 
ervandoor met mijn dochter. Ik werd opge-
wacht door een kennis. Hij gaf me een paar 
honderd gulden en daar wilde hij wat voor 
terug. Ik werd regelaar: regelde afleiding, 
vluchtroutes, vervoer. Dat soort zaken. We 
deden veel vrachtwagens.” “Heb je ook musea 
gedaan?” wil Bas weten. “Een beetje à la 
 Ocean’s Eleven?” “Dat ga ik jou niet allemaal 
vertellen”, grijnst Korsten. “Nog niet alles is 
verjaard.” 

Na nog eens zes jaar zitten en met een boete 
van een ton in guldens ging Korsten veertien 
maanden naar een kliniek. “Leren omgaan met 
teleurstelling. En ik had een enorme gokversla-
ving.” Na die veertien maanden ging Korsten 
opnieuw de schoolbanken in. Hij studeerde 
sociaal pedagogisch werk, ging werken met 
moeilijk opvoedbare jongeren en begon een 
eigen bedrijf. Met Crime-Eyes geeft hij nu prak-
tijkgericht beveiligingsadvies. “Tja, die kennis 
heb ik.”

tuintje
Korsten loopt met Bas en Tiemen naar de eerste 
verdieping. Daar is een kamer met balkon. 
“Laat je de sleutel altijd in de balkondeur zit-
ten?” wil Korsten weten van Tiemen. Die doet 

tipS: voorkom inBraak
•	 Sluit	je	kamer	altijd	af,	ook	als	je	maar	

even	weg	bent.	Onderzoek	van	de	

	Groningse	universitair	hoofddocent	Jan	

Nijboer	wees	uit	dat	meer	dan	de	helft	van	

alle	Groningse	studenten	zijn	kamer	niet	

afsluit	als	hij	voor	korte	tijd	weggaat.	

Slechts	24	procent	sluit	de	voordeur	goed	

af,	dat	wil	zeggen:	op	het	nachtslot.	 

Ook	ramen	blijven	vaak	open.	Wanneer	

studenten	langer	dan	een	dag	van	huis	

zijn,	gaan	de	percentages	gemiddeld	met	

tien	procent	omhoog.

•	 Bedenk	dat	je	kamer	soms	makkelijker	

bereikbaar	is	dan	je	denkt:	bijvoorbeeld	via	

een	balkon	of	brandtrap.

•	 Maak	afspraken	met	je	huisgenoten	over	

het	afsluiten	van	ramen	en	deuren.

•	 Zorg	dat	ramen	en	deuren	goede	sloten	

hebben.	

•	 Zorg	dat	voor-	en	achterkant	van	je	huis	

goed	verlicht	zijn.

•	 Houd	waardevolle	spullen	uit	het	zicht.	

•	 Noteer	de	code	van	je	telefoon,	je	laptop	

en	andere	apparatuur.	

•	 Mocht	je	tóch	een	inbreker	betrappen,	

maak	dan	lawaai	maar	ga	niet	op	hem	af.	

Inbrekers	dragen	meestal	gereedschap	 

en	soms	een	(steek)wapen	bij	zich	en	 

aarzelen	vaak	niet	dat	te	gebruiken.

dat alleen als hij thuis is. “Gelukkig, want een 
inbreker is zo op het balkon. Hij tikt je ruit in, 
draait het slot open en binnen is ‘ie. Daar is 
geen gereedschap voor nodig.” Korsten wijst op 
een elektrische gitaar. “Die brengt zeker vijftig 
euro op in het pandjeshuis. Je hebt hier vast ook 
nog een laptop staan. Ik zou die sleutel er maar 
uithalen. Vraag je huisbaas dan meteen om 
opzetslotjes voor die mooie, authentieke raam-
pjes. Dat kun je eisen, hè? Je hebt recht op goed 
hang- en sluitwerk!” 

De mannen lijken te aarzelen bij de suggestie 
om met hun huisbaas te gaan praten. Bas: “Hij 
is niet erg genegen veel in het huis te investeren. 
Enerzijds jammer, maar de keerzijde is dat wij 
vrij zijn om onze gang te gaan in dit huis.” Een 
win-win situatie wat de heren betreft, maar nu 
overwegen ze toch om de aanbevelingen van 
Korsten aan hun huisbaas voor te leggen. 

“Theo,” vraagt Tiemen, “heb je nooit de ver-
leiding gevoeld om terug het inbrekersvak in te 
gaan?” “Never nooit niet”, zegt Korsten beslist. 
“Ik heb mijn vriendin terug en ik zie mijn doch-
ter weer. Ik kijk niet achteruit, maar vooruit. 
Twee vrienden van vroeger hebben nu een tuin-
tje op hun buik. Dat wil ik nog even uitstellen.” 

*
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Stemmen? Waarom?
De USR, FSR en OLC behartigen jouw belangen bij het universiteitsbestuur, het faculteitsbestuur en je opleiding. 
Deze organen kunnen het meeste invloed uitoefenen als iedereen stemt! Hoe groter de achterban, hoe krachtiger   
de mening van de studentenraden bij het bestuur zal overkomen. Aarzel dus niet en ga tussen 20 en 26 mei 
naar www.ru.nl/verkiezingen om jouw stem te laten horen!

20 t/m 26 mei
www.ru.nl/verkiezingen

Universitaire 
Studentenraad 
(USR)
De USR is het meest centrale orgaan dat de 
 belangen van studenten vertegenwoordigt bij het 
bestuur van de universiteit. Samen met de mede-
werkers van de universiteit in de Ondernemings-
raad wordt er bijvoorbeeld gesproken over het 
 Bindend Studie Advies, bestuursmaanden voor 
 studentbesturen, de hoogte van het collegegeld en 
de UB. Bij elkaar vertegenwoordigt de USR met 
dertien studenten de belangen van alle 19.000 
 studenten aan de Radboud Universiteit. Het is dus 
erg belangrijk om je stem te laten horen zodat de 
universiteit de richting op gaat die jij wilt.

Facultaire 
Studentenraad 
(FSR)
De FSR vertegenwoordigt alle studenten van een 
bepaalde faculteit tegenover het faculteitsbestuur. 
Dit gebeurt onder meer samen met de Onderdeel-
commissie (OC), de vertegenwoordiging van de 
werknemers van de faculteit. Aangezien iedere 
faculteit een organisatie op zichzelf is, is de stu-
dentenvertegenwoordiging enorm belangrijk. De 
FSR’en behandelen onderwerpen als de invoering 
van het bindend studieadvies, internationalisering 
en onderwijs- en studiefaciliteiten. Kortom: een 
invloedrijk orgaan, dat veelal meer dan duizend 
studenten vertegenwoordigt.

Opleidings-
commissie 
(OLC)
Ook elke opleiding heeft zijn eigen medezeggen-
schapsorgaan. De opleidingscommissie (OLC) 
waakt over de kwaliteit van het onderwijs van de 
opleiding. Als lid van de OLC sta je in nauw contact 
met docenten, de examencommissie, de FSR en de 
USR om op de hoogte te blijven van alle beslissin-
gen en gebeurtenissen die voor studenten van 
belang zijn. Bij de leden van de OLC kun je ook 
altijd terecht met klachten of vragen over de 
 opleiding. Zeker in een tijd waarin de kwaliteit van 
het onderwijs permanent onder druk staat, is dit 
orgaan erg belangrijk.

“Het college van bestuur heeft 
onze mening ten aanzien van 
de doorschakeling van een 
hoorcollege naar een andere 
zaal volledig overgenomen.”

“Dankzij de USR en de FSR is 
de B-in-5 bij management-
wetenschappen afgeschaft.”

“De invulling van de nieuwe 
masteropleidingen aan de 
 letterenfaculteit zijn onder 
 toeziend oog van de OLC’s 
bepaald.”



MaaNdaG	18	aprIl,	14.45	–	15.45	uur,	
rAdBOud AudiTOrium, GeerT GrOOTePlein 
15,	HOOrcOlleGe	VerSlaVING,	prof. Dr. 
Jan Buitelaar

Door zijn regelmatige mediaoptredens geldt prof. 
dr. Jan Buitelaar als een landelijk expert op het 
gebied van psychiatrie. afgelopen maand ontving 
hij zelfs een eervolle vermelding voor Wetenschap 
van de nederlandse vereniging voor psychiatrie. 
met het onderzoek zit het dus wel snor. maar hoe 
staat het met zijn onderwijskwaliteiten? Vox legt 
hem langs de didactische meetlat.

Op deze zonovergoten maandag lijken de meeste 

 studenten weinig zin te hebben in een hoorcollege.  

Bij binnenkomst in de grote zaal beginnen ze uitbun-

dig het afgelopen weekend te bespreken. Buitelaar 

doet weinig moeite de zaal stil te krijgen. “Ik stel voor 

dat we beginnen”, start hij nauwelijks hoorbaar. De 

aandacht gaat langzaam richting podium maar een 

licht geroezemoes zal het verdere college aanhouden. 

Het overgrote deel van de toekomstig huisartsen  

volgt echter een uur lang aandachtig Buitelaars uiteen-

zetting over verslaving. 

Het uitgangspunt van het college staat duidelijk ver-

meld op de eerste sheet: Verslaving: een behandelbare 

hersenziekte. Aan de hand van allerlei voorbeelden 

legt de ervaren docent uit hoe verslaving zich mani-

festeert, waar het zich afspeelt in het brein en op welke 

manieren en momenten het behandeld kan worden. 

Buitelaar is hierbij louter een zender: voor vragen is 

nauwelijks ruimte. De vragen die hij stelt, beantwoordt 

hij zelf. Zo blijft de vaart in het college, maar zijn 

publiek is niet meer dan passief luistervee. De studen-

ten hebben hier echter geen moeite mee. En als de 

studeten aan het slot toch nog de mogelijkheid krijgen 

vragen te stellen, zoeken ze liever snel de zon weer op. 

José van alst, adviseur docentontwikkeling van  
het ioWo, heeft het college bijgewoond en laat er 
haar kritische licht over schijnen aan de hand van  
didactische criteria.

passie: 7
“Je ziet dat Buitelaar passie voor zijn vak heeft, maar 

het belang van het onderwerp lijkt bij studenten niet 

helemaal over te komen.”

heldere leerdoelen: 7
“Aan het begin van het college liet hij in een flits de 

leerdoelen zien, maar die waren snel weer verdwenen. 

Ze kwamen aan het eind van het college wel terug.”

Beleving studenten centraal: 7
“Buitelaar probeert aansluiting te vinden bij de bele-

vingswereld van de studenten door als voorbeelden 

van verslaving Facebook of game. Dit kan sterker.”

Structuur: 8
“Er zat een goede opbouw in zijn verhaal, van defini-

ties via oorzaken naar behandeling van verslaving.  

De powerpointpresentatie is ondersteunend.”

contact en interactie met studenten: 5,5
“Hij maakte vooraf een praatje met studenten en tijdens 

het college stond hij dicht op de eerste rij, dat is 

 contact maken. Interactie heb ik verder niet gezien.”

Stimuleren van kritisch vermogen: 6
“De stelling ‘Verslaving: een behandelbare hersen-

ziekte’ aan het begin van het college, stemt wel tot 

nadenken. Buitelaar heeft het onderwerp daarna te 

weinig aangescherpt om opvattingen van studenten 

aan het wankelen te brengen.”

Stimuleren van zelfstudie: 6
“Hij waarschuwde de studenten een enkele keer goed 

op te letten. Dat duidt op een tentamentip. Zijn verhaal 

riep verder waarschijnlijk te weinig vragen op om nog 

eens dieper in de stof te duiken.”

Gemiddeld: 6,6

reactie Jan Buitelaar:
“De beoordeling is erg negatief en kritisch. Ik herken 

me er niet echt in. Naar mijn idee heb ik goed aange-

sloten bij de belevingswereld van studenten door te 

wijzen op de verslavende werking van cannabis, 

gaming en zelfs Facebook. Het feit dat er niet veel 

communicatie over en weer was, is te verklaren. 

Ik moest in dit college erg veel stof behandelen. 

Als ik steeds vragen moet bespreken, gaat dat 

ten koste van het tempo van het college en 

blijft er te weinig tijd over voor alle inhoud. Bij 

andere colleges is er vaak meer ruimte voor 

vragen.”

‘Ik herken me niet
in de beoordeling’

Tekst: Maurice	van	Mill
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Sport
verSlaafd

‘Ik heb het liefst een hartslag boven de 180’ 

Ruim 35 procent van de sporters van het Universitair Sportcentrum 
vertonen symptomen van sportverslaving. Student Bojan van Weert 
sport vijftien tot twintig uur per week, vaak twee keer per dag. 
Samen met Vox neemt hij zijn sportgedrag onder de loep.
Tekst: Tefke van Dijk / Fotografie: Erik van ‘t Hullenaar

M
aandagochtend 6.30 uur. De zon 
komt op, mist hangt boven het gras. 
Bojan van Weert (23) komt hijgend 
langs gerend. Hij doet het rustig aan, 
gisteren heeft hij vier uur gefietst met 

sportvriend Christiaan, in totaal zo’n honderd kilo
meter. Dit is zijn herstelloop. Bojans hardloopritme 
oogt rustig, geroutineerd. Zijn schoenen komen zacht 
neer op het asfalt. Het rennen lijkt hem geen moeite 
te kosten. Hij tuurt in de verte. De stad ziet er verlaten 
uit, Nijmegen wordt langzaam wakker.

Om 8.00 uur zit Bojan fris gedoucht aan de ontbijt
tafel met een kom muesli met yoghurt. Daarna fietst 
hij via “een kleine omweg” naar de campus, hij heeft 
vandaag vroeg college. In 2005 begon hij aan zijn studie 
moleculaire levenswetenschappen. Hij moet nog zes 
vakken volgen en stage lopen. Een langstudeerder dus. 
“Tja, drieduizend euro betalen is niet fijn, maar geluk
kig is de wet nu een jaar uitgesteld. Ik wil dit jaar mijn 

bachelor afronden en in januari ga ik dan misschien 
naar Utrecht, voor een master wetenschapsfilosofie.”

Slapen is herstellen
Heeft zijn studievertraging te maken met het vele 
sporten? “Ik heb wel getwijfeld over mijn studie, maar 
ik wil het nu toch afmaken. Ik sport liever dan ik stu
deer. Studeren geeft mij geen kick. Als ik een boek lees, 
dan weet ik het. Dat is geen uitdaging. Maar ik ben er 
ook een jaar tussenuit geweest om te reizen. Eerst heb 
ik een paar maanden in Malaga gewerkt om Spaans te 
leren, in de winter gaf ik skilessen in Oostenrijk en 
daarna ben ik drie maanden gaan rondreizen in Zuid
Amerika. In dat jaar heb ik mijn studiefinanciering 
stopgezet en mijn kamer in onderhuur gezet.”

Dat reisverlangen is er nog steeds, Bojan gaat ieder 
jaar ongeveer vijf weken weg. Hij gaat klimmen in de 
bergen of tourskiën (zonder skiliften). Om zijn dure 
hobby te kunnen betalen, werkt hij vrijwel iedere 
zaterdag in outdoorwinkel Bever. Maar, nog belangrijker 
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Sport
verSlaafd

31
Vox 13
04/2011

SPORT



dan geld: hij moet fit zijn. “Ik wil niet meemaken dat 
het lichtje uitgaat op de top van een berg. Ik heb na 
een bergbeklimming een nacht om te herstellen en  
de volgende dag ga ik door naar de volgende berg. Ik 
heb echt acht uur slaap nodig, minimaal. Slapen is 
herstellen.”

liefde voor sport
Als hij naar een wedstrijd of bergklim toe werkt, komt 
hij met gemak twee maanden niet in de kroeg. Bojan: 
“Stappen, sporten, studeren, televisiekijken: het zijn 

allemaal keuzes. Als 
het niet te veel 
inbreekt op mijn 
ritme, kan alles. Je 
kiest ergens voor en 
dat brengt gevolgen 
met zich mee. 
Schrijf ik me in voor 
een hardloopwed
strijd, dan weet ik 
dat ik daarvoor 
moet trainen.” Na 
het zwemmen op 
dinsdagavond gaat 

een week uit het leven van een SportverSlaafde

ZOnDag fiETSEn (HalVE Dag)

MaanDag HaRDlOPEn (HERSTEllOOP, OcHTEnD)

  kliMMEn (3 uuR, aVOnD)

DinSDag fiTnESS (2 uuR, OcHTEnD)

  ZwEMMEn (1 uuR, aVOnD)

wOEnSDag SquaSHEn (‘S MORgEnS, VOOR cOllEgE)

  HaRDlOPEn (60-80 MinuTEn, aVOnD)

DOnDERDag ZwEMMEn (aVOnD)

VRijDag HaRDlOPEn (1,5 TOT 2 uuR, OcHTEnD)

  kliMMEn (aVOnD)

ZaTERDag wERkEn in OuTDOORwinkEl BEVER 

Bojan af en toe naar de sneak preview in de bioscoop. 
“Biertje na afloop, dan wordt het al gauw één uur ’s 
nachts. Dat is laat voor mij en ik moet de dag erna uit
slapen. Sporten doe ik dan een paar uur later, om één 
uur in plaats van om tien uur.” 

De liefde voor sport heeft hij van huis uit meege
kregen. Zijn ouders sporten veel en kennen elkaar 
zelfs van een zwemclub. Op tienjarige leeftijd ging 
Bojan voor het eerst mee op wandelvakantie. Vanaf 
zijn dertiende ging hij vier jaar lang iedere maand op 
buitensportweekenden, op diverse plekken in Limburg 
maar bijvoorbeeld ook in de Ardennen. Bojan denkt er 
met plezier aan terug. “Op een extreem weekend 
mocht je geen eten meenemen, dat kreeg je van de 
 leiding. Daar probeerde je dan zo zuinig mogelijk mee 
om te gaan.”

elke dag wegen
Hoe zit het nu met eten? Past hij zijn eetpatroon en 
voeding aan op zijn sportgedrag? Bojan zegt niet 
extreem veel te letten op wat hij eet. “Ik ben een Bour
gondiër, er moet lekker gegeten worden. Ik hou van 
koken en ga ook graag uit eten. Friet met mayo mag 
op zijn tijd, maar je moet het niet te gek maken. En ik 
eet de dag erna iets minder bij het ontbijt en tussen de 
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middag. Normaal lunch ik elke dag met tien belegde 
boterhammen, eet twee stuks fruit en neem ’s avonds 
anderhalve portie warm eten. Tijdens het sporten 
neem ik vaak een sportreep om zoveel mogelijk ener
gie binnen te krijgen. Een banaan, Mars of Snickers 
kan ook, mijn maag kan dat goed hebben. Ik schat dat 
ik dagelijks 3200 kilocalorieën binnenkrijg en dat is 
ook wat ik verbrand.”

Bojan staat elke dag op de weegschaal. “’s Och
tends weeg ik anderhalve kilo minder dan ’s avonds. Ik 
laat me zelden echt gaan met eten en drinken omdat 
ik weet dat ik iedere kilo de berg op moet sjouwen. 
Bergsporters kunnen overigens best wat reserves 
gebruiken. Je verbruikt op grote hoogte veel calorieën 
en krijgt weinig zuurstof. Ik weeg nu 95 kilo, dat mag 
van mij 88 zijn. Mijn BMI is 26 en dat is net iets te 
hoog, volgens het Voedingscentrum moet die bij mij 
tussen de 18 en 25 zijn. Als ik niet zou sporten, zou ik 
zo boven de honderd kilo zitten. Na de feestdagen zat 
er ook al drie tot vier kilo bij en na carnaval was ik een 
kilo aangekomen.”

Dat hij nu meer op zijn eten let, heeft er ook mee te 
maken dat hij tijdelijk minder kan sporten. Vlak voor 
de kerst ging het mis bij een beklimming van een 
bevroren waterval. Een stuk ijs brak af en Bojan viel 

zo’n acht meter naar beneden. “Ik schreeuwde het uit. 
Twee keer van de pijn, daarna van de frustratie. Ik was 
topfit. Het voelde vreselijk: ik zou prachtige waterval
len gaan beklimmen en dan overkomt je dit. Ik wist: 
dit is voorlopig het einde.” Hij had geen breuken of 
ander blijvend letsel, maar zijn rechter enkelbanden 
zijn flink opgerekt. Twintig minuten rustig hardlopen 
lukt nu, meer niet. “Dan verga ik van de pijn.”

Boven de 180
Niet iedereen begrijpt waarom je zulke risico’s neemt. 
Bojan vertelt erover met twinkelende ogen en drukke 
gebaren. Neem de gevaren van de Eiger in de Alpen, 
met 3970 meter hoogte weliswaar geen ‘vierduizen
der’, maar wel de spectaculairste berg om te beklim
men. “Als ik daar foto’s van zie, dan denk ik: dat wil ik 
ook! Dat gevoel als je op de top staat, het uitzicht en 
de tocht om er te komen. Dan voel ik me Leonardo 
DiCaprio in de film Titanic: ‘I am the king of the World’ 
Als ik boven op zo’n berg ben geweest, is het net alsof 
ik er een vriend bij heb.”

Hij weet precies waar hij het allemaal voor doet, en 
wat hij nu dus niet kan. “Het is alsof je een schrijver 
zijn vingers afneemt en zegt dat hij een jaar niet kan 
schrijven. Mijn hartslag móét af en toe boven de 180 

‘Stappen, 
SpoRten, 
StUdeRen, 
televISIekIjken: 
het zijn alle-
maal keuzeS. 
alS het nIet te 
veel InBReekt 
op mIjn RItme, 
kan alleS’
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komen.” Sportverslaafd dus? “Dat denk ik wel. Ik was 
niet te genieten in januari, toen ik helemaal niks kon 
vanwege mijn enkel. Ik kan me geen leven zonder 
sport voorstellen. Mezelf moeten bewijzen, dat moti
veert me. Niet ten koste van alles hoor, ik moet ervan 
genieten en ik wil de risico’s beperken. Maar die pres
tatiedruk is er wel, de drang om me te bewijzen zit in 
mijn genen.”

Geen spieren kweken
Binnenkort gaat Bojan weer bergbeklimmen in Zwit
serland. Hij moet dan fit zijn. “Ik kan nu de hele dag 
dingen doen, als ik mijn enkelbanden maar niet te 
zwaar belast. Ik heb nog vijf weken, dan wil ik veertig 
minuten pijnvrij kunnen hardlopen.” Fitnessen moet 
hij ook, de enige sport waar hij niets om geeft. Elke 
keer moet Bojan zichzelf naar het krachthonk in het 
Universitair Sportcentrum toe slepen om zijn boven
lichaam te trainen. “Ik wil geen spieren kweken, ik ga 
veel liever fietsen of hardlopen. Dat is ook beter voor 
mijn uithoudingsvermogen, bovendien kan ik dan 
veel meer genieten van de natuur. Ik voel me helemaal 
niet thuis in die fitnessruimte, maar de training is wel 
nodig als ik een ijsbijl van 1,5 kilo vier tot acht uur 
boven mijn hoofd wil kunnen houden. Mijn arm 
moet continu kunnen bewegen. En dat lukt me ook 
wel, als ik er maar suiker ingooi.” *

‘Bojan vertoont veel van de verSchijnSelen’
Masterstudent bewegingswetenschappen Sabine janssen deed onderzoek naar sport

verslaving onder sporters op het universitair Sportcentrum. Ze kan weinig zeggen over het 

sportgedrag van Bojan omdat hij niet heeft deelgenomen aan haar onderzoek. “Maar naar 

alle waarschijnlijkheid is hij wel sportverslaafd. Dat kun je niet afleiden uit het aantal uur dat 

hij sport, het gaat meer om de psychische verschijnselen. Hij vertoont veel van die ver

schijnselen: zijn tijd strak plannen, weinig vrije tijd, bezig met zijn gewicht, gefrustreerd als 

hij niet kan sporten en doelgericht.”

janssen onderzocht 1721 sporters in de leeftijd van 17 tot 74 jaar en constateerde dat 1,5 

procent sportverslaafd is. Veel hoger ligt het percentage mensen dat symptomen vertoont: 

ruim 35 procent. Sportverslaafden sporten gemiddeld 7,5 uur per week, (vrijwel) elke dag. 

Dit is bijna vier keer meer dan een matige sporter. je spreekt van een sportverslaving 

 wanneer iemand sport om een geïrriteerd, gestrest of rusteloos gevoel tegen te gaan, de 

controle verliest en niet meer in staat is om te minderen. Vaak gaat die verslaving gepaard 

met extreem letten op eten: caloriearme en gezonde voeding. Sportverslaafden gaan ook 

door als ze een blessure hebben. Dat laatste is zeker niet gezond, het eerste balanceert 

soms op het randje van een eetstoornis, weet Sabine janssen uit ander onderzoek.

En dan is er nog de omgeving: verslaafden plaatsen sport boven andere verantwoordelijk

heden. Mannen kiezen ervoor minder tijd door te brengen met hun familie, vrouwen laten 

werk ervoor schieten. janssen vroeg de 23 meest extreme sporters naar hun drijfveren. 

Mannen onder de dertig bleken te sporten om te presteren, uit verantwoordelijkheid voor 

teamgenoten en om spiermassa te kweken. Mannen boven de dertig sporten voor hun 

gezondheid en plezier. Vrouwen onder de dertig willen afvallen, maar doen het ook voor 

het plezier. Daar draait het bij vrouwen boven de dertig niet meer om: die sporten voor 

hun gezondheid en gewicht.

janssens onderzoek wordt deze zomer gepresenteerd aan de docenten van het universi

tair Sportcentrum. Zij gaan vervolgens kijken hoe ze sportverslaafden kunnen attenderen 

en aanspreken op hun compulsieve gedrag. nu al hangen er in het universitair Sport

centrum posters met de slogan ‘Sporten is gezond! Sport jij nog gezond?’. Mogelijk wordt 

deze campagne uitgebreid.
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www.radboudnet.nl/medezeggenschap
www.ru.nl/usr

niet zo spannend, wel zo belangrijk

Sylvia van der Weerden (l), Manager Vreemde 
Talen, Radboud in’to Languages, Sanne 
Maris, Nederland-Duitslandstudies & 
Bestuurskunde
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Videocolleges 
afgeschaft
Dankzij een notitie van de Universitaire 
Studentenraad (USR) zullen er vanaf 
komend collegejaar geen videocolleges 
meer worden gegeven. Alleen in nood
gevallen mag een college worden door
geschakeld naar een tweede zaal. Bij 
cursussen waar het aantal ingeschre
ven studenten groter is dan de capaci
teit van de collegezaal moeten de col
leges voortaan dubbel worden gegeven. 
De OR benadrukte dat het dubbel 
geven van colleges niet mag leiden tot 
een hogere werkdruk voor docenten.

Bestuursmaanden
Het college van bestuur heeft een 
 voorstel gedaan voor een nieuwe 
bestuursmaandenregeling. De grootste 
verandering is dat bestuurders die 
meer dan zes bestuursmaanden ont
vangen, eenderde van die maanden 
voorwaardelijk krijgen. Om het voor
waardelijke deel te ontvangen, moeten 
bestuurders een bepaald aantal studie
punten halen. De USR is (nog) niet 
tevreden met het voorstel omdat 
bepaalde groepen studenten extra 
zwaar getroffen zouden worden door 
de voorgestelde regeling.

Algemene studenten
enquête 2010
Ook in 2010 is de algemene studenten
enquête weer afgenomen onder alle 
studenten van de Radboud Universiteit 
Nijmegen. Enkele interessante resulta
ten zijn: de tijd besteed aan studeren 
stabiliseert op ongeveer 32.5 uur per 
week, de Nijmeegse studentenwoning
nood neemt niet af of toe, de studenten
begeleiding wordt als positief ervaren 
en de financiële positie van studenten 
verslechtert. De studentenenquête 
wordt in de meicyclus besproken met 
het college. Nadere informatie volgt.

Milieubeleidsplan 
20112013
In de missie van de Radboud Universi
teit staat milieuzorg en duurzaamheid 
in een hoog vaandel. Dat blijkt ook uit 
het milieubeleidsplan, dat de mede
zeggenschap op 16 mei met het col
lege van bestuur zal bespreken. In het 
plan staan de milieudoelstellingen voor 
de komende twee jaar. Hierbij kan 
gedacht worden aan de duurzame 
bouw van het Grotiusgebouw en het 
reduceren van afvalstoffen. Dankzij de 
studenten krijgt ‘kleine duurzaamheid’ 
ook een plaats in het milieubeleid.

Ik zou overal op de uni gratis heet water (thee)  
ter beschikking stellen. 

In het heel zelden voorkomende geval dat ik het 
brandalarm af laat gaan. 

Ballerina.

Ik ben tevreden met die van mezelf. 

Een rock ‘n’ roll danscurus.

Op dit moment het Profileringsfonds 
(bestuursmaanden).

Onderwijsbezuinigingen en nietsnutten!

Een goede en capabele vrouw als CVBlid 
 benoemen.

Als ik onze grote vervaarlijke teckelpup in de tuin 
loslaat. 

Politie te paard.

Mijn voeten zijn bijna net zo groot als die van 
Maxima en ze heeft altijd prachtige schoenen aan.

Met helikopter boven op een berg afgezet worden 
en naar beneden skiën! Moet ik alleen nog wat fit
ter zijn.

De rol van het OBP. Meeste aandacht gaat vaak 
naar het WP.

Onrecht, kleinzieligheid en te grote ego’s.

Wat zou je doen of veranderen als jij voor een 
dag voorzitter van het college van bestuur was? 

Wanneer hebben je buren wel eens last van je? 

Wat wilde je later worden? 

In wiens schoenen zou je willen staan? 

Wat heb je altijd al een keer willen doen? 

Welk OR/USR onderwerp ligt je het meest aan 
het hart?

Waar maak je je druk over?



“I
k ben blij dat we nu een 
kantoor hebben,” vertelt 
Diede van Overbeek 
(23), “dan kan ik einde-
lijk de deur achter me 

dichttrekken en het werk even loslas-
ten.” Diede is een van de organisato-
ren van het Drift festival, een dance-
evenement dat op 21 mei in Vasim en 
op het terrein daaromheen plaats-
vindt. Dag en nacht is hij bezig met 
Drift: “Ook als ik een ander dance-
feest bezoek, sta ik de hele avond han-
den te schudden en heb ik een tas met 
flyers en posters op m’n rug.” 

Het begon allemaal negen jaar gele-
den, toen Brent Roozendaal (29) de 
eerste Drift-avond in Nijmegen orga-
niseerde. Brent: “Als student ging ik 
vaak uit op donderdagavond, maar ik 

wilde graag andere muziek horen dan 
in de kroegen werd gedraaid.” Met een 
paar vrienden ging hij zelf deejays 
 boeken en zette hij ergens in een kelder 
zijn ideale uitgaansavond op touw. Al 
snel leidde het initiatief tot een regel-
matig terugkerend programma in 
Doornroosje. Brent: “Het concept was 
geboren.” Diede van Overbeek kwam 
zo’n vijf jaar later bij Drift terecht, 
nadat Brent in hem dezelfde passie en 
drive had herkend. Hoewel Brent naar 
Amsterdam verhuisde, wilde de geeste-
lijk vader van Drift zijn kindje geen 
stille dood laten sterven. Diede nam 
het stokje over.

 Inmiddels verkopen de meeste 
Drift-avonden uit. “En dat terwijl we 
vaak geen grote artiesten programme-
ren,” vertelt Diede, “we boeken nog 

Liefde voor 
LokaaL taLent
Tekst: Mathieu Janssen

Op 21 mei vindt in vasim het drift-festival plaats. 
een cOmbinatie van dance, kunst en cultuur. 
mathieu Janssen bespreekt het festival.

UitGaan
MaThIeu Janssen (26), 
student sociologie en 
prograMMaMaker biJ lux

1. drift feStivaL
21 mei in Vasim

Frisse house- en techno-

klanken tegen de achtergrond 

van het industriële Vasim- 

terrein. Met onder andere carl 

lekebusch en Joel Mull.

30 euro, van 12:00 tot 00:00 

uur (afterparty in Vasim tot 

8:00 uur)

2. HeLter SkeLter
20 mei in Doornroosje

Het is zoals gijsbert kamer 

(Volkskrant) de Helter skelter-

dj omschreef: ‘st. paul stelt 

liedjes boven beats, maar 

krijgt en houdt wel iedereen 

aan het dansen.’ Voor je het 

weet, sta je te dansen op 

crowded House.

6 euro, van 23:00 tot 4:00 

uur

3. BevriJdinGSfeStivaL 
niJMeGen
5 mei in hunnerpark

dansen is altijd gratis, maar 

op 5 mei maken ze het wel 

heel makkelijk. Voel je vrij om 

te bewegen tijdens een geva-

rieerd programma van hip-

hop, techno en opzwepende 

soul. Met onder andere Zo 

Moeilijk en lady aïda.

gratis, van 14:30 tot 23:00 uur

Je kunt natuurlijk alle 

 stadskranten uitpluizen, 

 honderden sites afgaan of  

je abonneren op een veel  

te frequente nieuwsbrief  

om erachter te komen wat 

nijmegen komende maand 

te bieden heeft op cultuur-

gebied. Maar je kunt ook 

gewoon achterover leunen 

en vertrouwen op de mening 

van vier Vox-deskundigen.
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LUiSteren
TIMo PIsarT (22), student 
 psycHologie, scHriJVer Voor 
3Voor12/arnHeM-niJMegen 
en gitarist in de indieFolk-
ForMatie oiio

1. Leine en CaSe 
MayfieLd

27 mei in de red shoe Box

Fantastische concerten met 

fenomenale artiesten in een 

intieme huiskamersetting: dat 

is red shoe. komende editie 

spelen leine en de minder 

bekende maar minstens zo 

interessante case Mayfield. 

locatie is geheim, mail naar 

redshoesessions@gmail.com 

om erachter te komen.

2. dieSfeStivaL
19 mei op de campus

elk jaar viert onze eigen alma 

mater haar verjaardag met 

een topprogrammering van 

cultuur op de campus. dit 

jaar een soulvolle editie met 

jazzy zanger ruben Hein, 

krach, funky beans & Fatback 

en podiumbeest Waylon.

3. okieSon
28 mei in het ssn-gebouw 

Welke nederlandse band kan 

zeggen dat de gitarist van 

elvis presley een mopje mee-

speelde op zijn plaat? de nij-

meegse country noir-band 

okieson presenteert 28 mei 

zijn derde langspeler. daarop 

niet alleen de virtuoze pete 

cummings, maar ook vele 

andere legendes uit nashville.

LeZen
anne LozeMan (26), student 
nederlandse taal- en cultuur

1. a.H.J. daUtZenBerG 
‘samaritaan’

Wat beweegt iemand zijn nier 

af te staan aan een onbeken-

de? dautzenberg doet met 33 

dialogen verslag van deze 

daad. een heldendaad of 

egoïsme? de verwarring 

zorgt voor spanning.

2. vonne van der Meer
‘De vrouw met de sleutel’

een web van verhalen met als 

sleutelfiguur de weduwe net-

tie, die uiteenlopende perso-

nen voorleest voor het slapen-

gaan. Van der Meer toont 

haar 25 jaar schrijfervaring.

3. JonaS JonaSSon 
‘De 100-jarige man die uit 

het raam klom en verdween’

Zweedse bestseller over allan 

die ontsnapt uit het bejaar-

dentehuis en met een koffer 

geld op pad gaat. Wonderlijke 

avonturen volgen, plus een 

herschrijving van de wereld-

geschiedenis. onderhou-

dend, bizar, flauw en vooral 

grappig.

Zien
PIeTer naBBe, Freelance 
Journalist en FilMkenner

1. inSide JoB
Vanaf 5 mei in LuX

gerespecteerde wetenschap-

pers van Harvard en colum-

bia helpen de kredietcrisis in 

het zadel en laten zich voor 

deze dubieuze praktijken vor-

stelijk betalen. Met een oscar 

bekroonde documentaire.

2. WeLCoMe to tHe 
riLeyS
Vanaf 19 mei in LuX

de eens zo brave kirsten 

 stewart is nu een vuilbekkende 

prostituee die zich moeiteloos 

staande houdt naast rouwen-

de vader James gandolfini. 

Fraai ingehouden drama.

3. aLi B Geeft 
antWoord
12 mei in De Lindenberg

in zijn try-out probeert onze 

vaderlandse knuffelmarokkaan 

zijn observaties uit over 

 dubbele nationaliteit, de 

 bijstand en wat al niet meer. 

Het proberen waard.

Liefde voor 
LokaaL taLent

steeds wie we willen boeken.” Ook op 
het aankomende festival ontbreken de 
veilige namen die een festival in één 
klap doen uitverkopen. Wat het con-
cept Drift dan toch zo aantrekkelijk en 
eigen maakt, vinden de twee drijvende 
krachten moeilijk onder woorden te 
brengen. De combinatie van dance 
met kunst, poëzie en andere perfor-
mances is een belangrijke factor, maar 
zeker niet uniek. “Misschien,” pro-
beert Brent, “is het de liefde die wij in 
het festival stoppen, dat voelen men-
sen.” Diede vult aan: “Mensen vinden 
ons sympathiek – we maken met 
iedereen een praatje en luisteren naar 
ons publiek.” Ander belangrijk ken-
merk van Drift is de aandacht voor de 
lokale scene. Op het festival komt der-
tig procent van de artiesten uit Nijme-

gen of omgeving. Diede: “Er loopt zo 
veel talent rond, we willen hen graag 
een kans bieden.” 

In een tijd waar dancefestivals al 
snel worden geassocieerd met een vij-
andige atmosfeer, mede dankzij de 
schietpartij in Hoek van Holland in 
2009, heeft Drift iets vriendelijks. 
Hardwerkende jongens, die in hun 
eigen tijd een evenement op poten zet-
ten, met aandacht voor hun omgeving. 
Dat de Drift-avonden nu een eigen 
festival hebben, is een beloning voor 
de twee. Diede: “Het is toch een soort 
jongensdroom, een festival organiseren 
voor vierduizend man.” Maar zo ver is 
het nog niet, de kaartverkoop loopt 
hard, maar er moeten nog een hoop 
tickets worden verkocht. En als het uit-
verkoopt? Brent: “Dan ga ik huilen.” *
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Naam: Kim Hagendoorn (35)
Vorige fuNctie: VerKoop
begeleider nieuwbouw, 
groningen
Huidige fuNctie: 
 CommuniCatiemedewerKer 
uniVersitair sportCentrum 
(usC)
SiNdS: 1 maart 2011

Van vastgoedontwikkelaar naar 
communicatiemedewerker, een 
bijzondere overstap?
als oorspronkelijk nijmeegse, ben ik 
in groningen gaan studeren. na mijn 
afstuderen heb ik zeven jaar bij een 
vastgoedontwikkelaar gewerkt als 
verkoopbegeleider van nieuwbouw-
woningen. daar heb ik me gespeciali-
seerd in marketing en communicatie. 
ik merkte dat dit me veel meer trok 
dan puur het vastgoed. op het 
moment dat ik graag terug wilde naar 
nijmegen, ging ik dan ook op zoek 
naar een communicatiefunctie. Zo 
kwam ik op het sportcentrum terecht.
en het bevalt je?
ik ben me hier snel thuis gaan voelen. 
ik kom uit een drukke wereld van 
mannen in pak. in het sportcentrum  
kan ik gewoon een spijkerbroek 
 aantrekken en is iedereen veel meer 
ontspannen. ook is het erg leuk om 
tussen de studenten te werken, zo 
voel ik me zelf weer een beetje 
 student. ten slotte is het een pluspunt 
dat ik in de pauzes lekker op het dak-
terras kan zitten!
Wat ga je doen?
ik ga de commerciële tak van de 
communicatie op me nemen. dit 
betekent dat ik campagnes ga opzet-
ten om meer studenten naar het 
sportcentrum  te trekken. ik ga ook 
proberen nog duidelijker naar buiten 
te brengen dat ook bedrijven en parti-
culieren bij het sportcentrum kunnen 
sporten.

www.ru.nl/dies
19 mei, 11.00 - 22.00 uur: de viering 
van de 88e dies natalis: 11.00 uur: 
eucharistievering in de studentenkerk, 
om 14.00 uur plechtige academische 
zitting in de aula, vanaf 16.30 uur is er 
het diesfestival met waylon, ruben 
Hein en greg shapiro.

www.ru.nl/studentenkerk
16 mei, van 17.45-18.45 uur: meditation 
in english
17 mei, van 18.30-19.30 uur of 18 mei 
van 19.00-20.00 uur: meditatie
16 mei, om 19.00 uur: biblestudy

NieuW
geZiCHt

 ageNda
Mededelingen of berichten 

voor Vox campuS kunt u 

sturen naar: voxcaMpus@ 

vox.ru.nl de volgende vox 

verschijnt op 26 Mei 2011.

advertentie

LeziNgeN
www.titusbrandsmainstituut.nl
27 mei, 15.00-16.00 uur: titus brandsma 
lezing in het teken van spiritualiteit en 
duurzaamheid. locatie: stevenskerk, 
st. stevenskerkhof 62.

www.studentengroep-nijmegen.
amnesty.nl 
28 apriL, 19.30 uur lezing ‘privacy vs. 
Veiligheid’ door amnesty international 
studentengroep nijmegen.
locatie: erasmusgebouw 2.53 
 (laagbouw)

www.ru.nl/soeterbeeckprogramma
3 mei, lezing en seminar met philip 
Jenkins. 
10 mei 2011, 20.00 - 21.30 uur, College 
door rené ten bos: inleiding in het 
denken van peter sloterdijk
11 mei, 20.00 - 22.00 uur: lezing 
arnon grunberg
16 mei, 20.00 - 22.00 uur: lezing 
peter sloterdijk
17 mei 2011, 15.00 - 17.00 uur, Forum-
debat i.s.m. aKKuraatd wat zoek jij 
hier? over de populariteit van de 
 universiteit. Hal erasmusgebouw. 
31 mei, 20.00 - 22.00 uur, symposium 
i.s.m. Centrum voor ethiek
‘recht en ethiek’, met o.a. Ybo buruma 
www.ru.nl/sp/rechtenethiek

www.paoheyendael.nl
20 mei: solidariteit en marktwerking in 
de Zorg, Commissie ethiek in gesprek 
met professionals. 
27 may: 1st multidisciplinary Conferen-
ce on Central airway disorders offers 
state of the art knowledge about 
 incidence, etiology and both endo-
scopic- and surgical treatment 
 options in central airway pathology. 

StudeNteN
www.ru.nl/letteren
11 mei, 12.00-14.00  uur: informatie-
markt over het minoraanbod  
letteren 2011-2012. informatie: 
 studiegidsen@let.ru.nl
locatie: Hal erasmusgebouw, 
 erasmusplein 1. 

www.bbb.science.ru.nl/ 
11 mei, van 10.00-17:00 uur: bbb 
 Carrièrebeurs voor studenten van de 
bètafaculteit, maar ook studenten van 
andere faculteiten. ongeveer veertig 
bedrijven zullen zichzelf op de beurs 
presenteren met een stand. tijdens 
de beurs zijn ook workshops.
locatie: Huygensgebouw, 
 Heyendaalseweg 135

aLgemeeN
maatjes gezocht
17 mei, 13.00 – 14.30 uur informatie-
bijeenkomst door studentenzaken 
over maatjesbegeleiding voor studen-
ten met o.a. depressieve klachten, 
adHd, autisme, persoonlijkheids-
stoornissen of een lichamelijke 
beperking of chronische ziekte. 
 informatie: g.degroot@dsz.ru.nl. 
locatie: spinozagebouw, a 01.11, 
montessorilaan 3. 

proefpersonen gezocht
op basis van een korte vragenlijst 
over karaktertrekken is er een selectie 
voor een onderzoek bij het donders 
instituut (vragenlijsten en taak in een 
mri scanner, totaal max. 3 uur). 
 Vergoeding €26.50. informatie:   
v.ly@psych.ru.nl

www.auditenova.nl.  
nijmeegs universitair Kamerkoor 
audite nova zoekt zangers (m/v, alt, 
bas, tenor), zowel studenten als 
medewerkers ru.

www.ru.nl/ufb 
VaN 2 t/m 6 mei: gewijzigde openings-
tijden horeca locaties 

www.wig.nl
werkgroep integratie gehandicapten 
zet zich in voor mensen met een 
lichamelijke handicap of chronische 
ziekte, ongeacht leeftijd.  
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Leren met Alzheimer 
Alzheimerpatiënten kunnen nog wel degelijk  

leren. Niet bewust, maar door te doen.  

Dat ontdekten hersenonderzoekers van de  

Radboud Universiteit. Belangrijk voor de therapie.



 Vacatures
Kijk voor vacatures en  
uitgebreide informatie op:  
www.ru.nl/vacatures
 
Deze week onder meer:*
•	 Studieadviseur	Informatica/
	 Informatiekunde	(0,4 fte), 
 interne vacature
 Faculteit Natuurwetenschappen,  
	 Wiskunde	en	Informatica

•	 Intercedent	Campus	
 Detachering (0,8 fte), 
 interne vacature
 Dienst P&O

advertentie

perSoNeeL
www.ru.nl/pv
30 mei, 12:45-13:15 uur: muziek in de 
pauze ‘suite l’historie du soldat‘
locatie: aula, Comeniuslaan 2.

cuLtuur

www.ru.nl/cultuuropdecampus
Cultuur op de Campus
11 mei: movies that matter | sHout 
incl. Q&a met regisseur
17 mei: Klassiek op de Campus
17 mei: rue royale
26 mei: Finale Campusdichterverkie-
zing, met optreden asfaltfeeën
31 mei: international band night, 
polock
cultuuropdecampus@dsz.ru.nl

BeNoemiNgeN
mW. dr. J. (JacqueLiNe) de graaf (delft, 
1962) is per 1 maart benoemd tot 
hoogleraar inwendige geneeskunde, 
in het bijzonder vetstofwisselings-
stoornissen (umC st radboud)
dHr. dr. daVid Burger (ridder-
kerk,1964) is per 1 april benoemd tot 
hoogleraar Klinische Farmacie.
mW.  dr. a.W.m. (aNdrea) eVerS (1967, 
amsberg) is per 1 april benoemd tot 
hoogleraar psychobiologie van 
 somatische aandoeningen (umC st 
radboud).
mW. mr. c.m. (tiNeke) HiLVerda 
 (Helmond, 1960) is per 1 april 
benoemd tot hoogleraar Faillisse-
mentsfraude.
mW. dr. B.d. (BoNNie) ScHWartz 
 (missouri 1956) is per 1 april benoemd 
tot hoogleraar taalverwerving en taal-
diversiteit .
mW. dr. J.m.J.  (HaNNie) kremer 

 (Heerlen, 1959) is per 1 april benoemd 
tot hoogleraar moleculaire otogene-
tica, umC st radboud).

2 mei, 15.30 uur / promotie mw drs. 
C.J.m. smulders (umC st radboud) 
‘Falls in rheumatic diseases. risk 
 factors and preventive strategies in 
osteoporosis and rheumatoid 
arthritis’. 
3 mei, 13.30 uur / promotie dhr drs.  
g.J. de niet (Fsw) ‘between dream 
and sleep. towards evidence based 
nursing care for sleep problems’. 
3 mei, 15.30 uur / promotie dhr drs.  
g.J. geurtsen (umC st radboud) ‘the 
effectiveness of the brain integration 
programme. a dutch community 
reintegration programme for patients 
with chronic acquired brain injury’. 
9 mei, 10.30 uur / promotie 
dhr drs. w.J. welboren (umC st 
 radboud) ‘transcriptional regulation 
by the estrogen receptor alpha: new 
targets and new insights’. 
11 mei, 13.00 uur / promotie mw ir. e.J. 
weerman (Fnwi) ‘spatial patterns in 
phototrophic biofilms. the role of 
physical and biological interactions’. 
11 mei, 15.45 uur / oratie dhr prof. dr.  
d. van soolingen (umC st radboud) 
‘Kleine oorzaken, grote gevolgen’. 
12 mei, 10.30 uur / promotie mw ir. 
d.n. eissens (umC st radboud) 
‘licensed to kill. towards natural Killer 
cell immunotherapy’.
12 mei, 13.00 uur / promotie dhr  
drs. J.J.m. van eersel (religieweten-
schappen) ‘towards dialogue.teacher 
/ student interaction in interreligious 
communication’.  
12 mei, 15.45 uur / oratie mw prof. dr. 
K. lauche (Fdm) ’writing on the long 
wall: engaged scholarship in the 
socio-technical tradition’. 
13 mei, 10.30 uur / promotie mw ing. 
s.a.m. mulders (umC st radboud) 
‘molecular aspects of myotonic 
 dystrophy type 1, expression and 
silencing of dmpK gene products’.
13 mei, 13.00 uur / promotie mw drs. 
s.m. Kuiper (Fnwi) ‘ps-piat poly-
mersomes for enzyme immobilisation 
and towards application in bio-
sensors’. 
19 mei, 10.30 uur / dies natalis 
 eucharistieviering (studentenkerk).
19 mei, 14.00 uur / dies natalis: 
 academische plechtigheid (aula). 
20 mei, 10.30 uur / promotie dhr drs. 
J.e. nuininga (umC st radboud) 
 ‘urogenital reconstructions and tissue 
engineering’. 
20 mei, 13.00 uur / promotie mw drs. 
r.l.e.m. Vervoort (letteren) ‘Vrouwen 
op den besem en derghelijck ghe-
spoock”. pieter bruegel en de traditie 
van hekserijvoorstellingen in de 
nederlanden tussen 1450 en 1700’.  
20 mei, 15.45 uur: oratie dhr prof. dr.  
ir. J.H.l.m. van bokhoven (umC st 
radboud) ‘netwerken in het brein’.  

23 mei, 15.30 uur / promotie mw mr. 
l.a. Kjellevold-Hoegee (rechten) 
‘rechtsbescherming tegen bestuurs-
handelen in nederland,noorwegen 
en Zweden’. 

24 mei, 15.30 uur / promotie dhr drs. 
r.C.g. Helmich (umC st radboud) 
‘Cerebral reorganization in parkin-
son’s disease’.  
25 mei, 13.30 uur / promotie mw  
drs. r.p. de bie (umC st radboud) 
‘opportunities for improvement of 
cervical cancer prevention. From 
 invitation to clinical care’. 

25 mei, 15.30 uur / promotie dhr mr. 
a.J. tekstra (rechten) ‘Verrekening 
door de Fiscus’.
26 mei, 13.00 uur / promotie dhr drs. 
J-s. souer (umC st radboud) ‘wrist 
fractures. operative treatment and 
rehabilitation’.  
26 mei, 15.45 uur / oratie mw prof. dr. 
a. Özyürek (letteren) ‘language in 
our hands’. 
27 mei, 13.00 uur / promotie mw mr. 
p.m. van den eijnden (rechten) 
 ‘onafhankelijkheid van de rechter in 
constitutioneel perspectief’.
27 mei, 15.30 uur / promotie dhr drs. 
p.H.J. bullens (umC st radboud) 
‘reconstruction of segmental long 
bone defects’. 
30 mei, 15.00 uur / afscheidscollege 
dhr prof. dr. C.H.m. Versteegh 
 (religiewetenschappen) ‘over veran-
dering en taal’. 
31 mei, 13.30 uur / promotie mw drs.  
g. van bergen (letteren) ‘who’s first 
and what’s next. animacy and word 
order variation in dutch language 
production’. 
31 mei, 15.30 uur / promotie dhr ir.  
i.a. shah (Fnwi) ‘surface morphology 
of si (iii) in alkaline etching solutions’.

promotieS & oratieS 

promotie 12 mei om 13.00 
uur. dHr. drs. J.J.m. Van 
eersel (religiewetensCHap
pen) ‘towards dialogue. 
teaCHer/student inter
aCtion in interreligious 
CommuniCation.’

kun je kort uitleggen wat je 
 onderzoeksproject inhoudt?
dialoog is een belangrijk middel om 
met de religieuze verscheidenheid in 
katholieke basisscholen om te gaan. 
ik heb nu een instrument ontwikkeld 
om aspecten van dialogische commu-
nicatie in de praktijk te kunnen herken-
nen zodat er gewerkt kan worden aan 
verbetering van dialogische vaardig-
heden van leerlingen en leerkrachten.
kijk je uit naar de grote dag?
dat doe ik zeker. in 2002 ben ik aan 
het project begonnen, ik heb er met 
veel plezier aan gewerkt, maar het is 
goed om dit nu af te sluiten. ik hoop 
dat dit het begin is van iets nieuws. 
Heb je plannen voor na de 
 promotie?
ten eerste zal ik mijn promotie vieren 
met vrienden, familie en bekenden. 
daarna hoop ik door te gaan met het 
werk dat ik nu doe, als onderzoeker 
bij het expertisecentrum voor school-
ontwikkeling rond identiteit (iKo)  
en als adviseur van de bestuursorga-
nisaties van het katholiek onderwijs 
(Kbo en KbVo).
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BLINDDATE
EEN STUDIO, EEN FOTOGRAAF, EEN INTERVIEWER EN... EEN GESPREK. TWEE 
MENSEN WETEN NIET MET WIE ZE GAAN PRATEN EN GAAN HET AVONTUUR AAN. 
Tekst: Tim de Hullu / Foto: Dick van Aalst

In discussies over moslims in 

Nederland lijkt onbegrip een grote 

rol te spelen. Tijd voor een poging 

om van onbegrip begrip te maken. 

Een gesprek tussen Yahya Hussin, 

geneeskundestudent en voorzitter 

van de Moslim Studentenvereni-

ging Nijmegen en politicologie-

studente Kady Moerenhout, die in 

de almanak van studievereniging 

Ismus als politieke voorkeur VVD/

PVV aangaf. 

 

Kady, wat vind jij van moslims? En 

Yahya, hoe denk jij over de PVV? 

Kady: “Aan jou de eer.” Yahya: “PVV-

standpunten zijn geboren uit zorgen, 

die ik wel snap, maar die niet empi-

risch onderbouwd zijn. Je kunt de 

miljoen moslims in Nederland niet 

over één kam scheren. Kady: “De 

PVV heeft meer standpunten. En ik 

ben geen tegenstander van moslims. 

Wel van de manier waarop sommige 

moslims tegen hun geloof aankij-

ken.” Yahya: “Wij academici moeten 

weten dat je niet op basis van natte-

vingerwerk uitspraken kunt doen.” 

Kady: “Het schijnt niet te kunnen dat 

ik aan een universiteit studeer en 

PVV stem. Ik moet me altijd verant-

woorden. Ik mag toch stemmen wat 

ik wil?” Yahya: “Natuurlijk. Maar ik 

ben wel benieuwd waar die gevoe-

lens vandaan komen.” Kady: “De 

islamitische waarden stroken niet 

met onze democratische waarden. 

De scheiding tussen staat en kerk is 

bijvoorbeeld bij moslims niet zo 

sterk. Of het feit dat vrouwen een 

hoofddoek moeten dragen. Ik zie 

dat als onderdrukking van de vrouw.” 

Yahya: “Er zijn veel vrouwen die 

ervoor kíezen om een hoofddoek te 

dragen.” Kady: “Daar heb ik het niet 

over. Er zijn ook moslima’s die het 

niet uit vrije wil doen. Yahya: “Je 

zegt dat je de islam als basis neemt. 

Ken jij de normen en waarden van 

de islam?” Kady: “Onderdrukking is 

er één van. Vrijheid van mensen 

wordt beperkt.” Yahya: “Laten we 

zeggen dat vijf procent wordt 

onderdrukt. Dan kun je toch niet 

zeggen dat ook de andere 95 pro-

cent niet strookt met de Neder-

landse normen en waarden?” Kady: 

“Dat zeg ik niet.” Yahya: “Zo kom je 

wel tot de conclusie.” Kady: “Nee, 

dat is niet mijn argument.” Yahya: 

“Euh, waar waren we?” Kady: “Jij 

zegt dat ik jullie op één hoop gooi.” 

Jullie komen er niet echt uit. Hoe 

doorbreken we de impasse?  

Yahya: “Ik snap je gevoelens en 

hoop dat die ooit verdwijnen. Ik 

nodig je uit om eens bij onze vereni-

ging langs te komen, waar zeventig 

procent vrouw is. Vraag hen eens of 

ze onderdrukt worden. Vaak zul je 

horen dat het anders is.” Kady: “Ik ga 

graag op je uitnodiging in. Ik geloof 

dat jullie als leden van de Moslim 

Studentenvereniging meer integre-

ren: je weet veel van Nederland en 

hebt het beste voor met dit land. 

Hopelijk volgen anderen jullie voor-

beeld en zijn we over dertig jaar alle-

maal Nederlanders.” Yahya: “Ik denk 

dat we daar niet zo ver vandaan zijn.” 

Kady: “Ik denk dat we nog een hele 

weg te gaan hebben.” Yahya: “Nog 

één vraag: hoeveel moslims heb jij in 

je vriendenkring?” Kady: “Ik denk dat 

ik tien moslims ken, maar ik heb 

geen moslimvrienden.” Yahya: 

 “Misschien ben ik de eerste dan!” 
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